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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2010. november 

25-i soros üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Dr. Novák 
János, Melsin Valentin (aki később érkezik), Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, 
Sasvári Tamás, Simonovics Józsefné képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Dr. Druzsin Mónika, Svégel Gábor, 
irodavezetők,  Szakályné Pintér Mária főigazgató, Dr. Büttnerné Bódy 
Ágnes, Kutiné Csicskár Edit, Ivusza Tamás, Pünkösd Márton, Rongáné 
Csányi Katalin, Varga Éva igazgatók, Heizler György tű. ezredes, megyei 
igazgató, Somogy Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság, Dékity Ferenc 
mb. tűzoltóparancsnok, Egyed Árpád irodavezető, Dr. Gara István elnök, 
Nagyatádi Diákokért Alapítvány, Dr. Fülöp Gyula főépítész,  Keszi László 
igazgató Dalkia Energia Zrt., – meghívottak  

 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 10 igen - 
szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
250/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2010. november 25-i 
képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 10 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban szereplő 
napirendeket tárgyalja azzal, hogy az „Egyebek című” napirend tárgyalása során két helyszíni 
kiosztású napirendet is tárgyaljon a testület.  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot a kiegészítéssel.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület a napirendi javaslatot 
egyhangú – 9 igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
251/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Tájékoztató Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetésének 

háromnegyed éves végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetéséről szóló 

4/2010. (II. 12.) rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
3.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. évi 

munkatervének módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
4/A.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága 2010. évi 

tevékenységéről 
 Előadó: Dékity Ferenc mb. tűzoltóparancsnok 
 
4/B.) Előterjesztés „Tűzvédelem Közalapítvány” létrehozására, alapító okirata 

elfogadására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
5.) Tájékoztató a Nagyatádi Diákokért Alapítvány 2009. évi forrásainak 

felhasználásáról 
 Előadó: Dr. Gara István elnök 
 
6.) Előterjesztés a közterületek rendeltetéstől eltérő használatáról szóló 

önkormányzati rendelet elfogadásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
7.) Előterjesztés a Nagyatád helyi építési szabályzatáról szóló 34/2004. (X. 1.) számú 

rendelet, valamint a településszerkezeti terv módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés a távhőszolgáltatás legmagasabb hatósági díjáról és a díj 

alkalmazásának feltételeiről szóló 12/1999.(III.26.) rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
9.) Előterjesztés az önkormányzat 2011-2015. évre vonatkozó stratégiai ellenőrzési 

tervének és a 2011. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
10.) Előterjesztés a Közbeszerzési Szabályzat módosításáról  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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11.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Európai Uniós támogatással 

megvalósuló fejlesztéseiről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
12.) Előterjesztés „Nagyatád fenntartható fejlődésének helyi programja” 

elfogadásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
13.) Előterjesztés a Mecsek-Dráva Önkormányzati Társulás Szervezeti és Működési 

Szabályzatának elfogadásáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
14.)  Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény maximális 

csoport/osztálylétszámai eltérésének engedélyezéséről 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
15.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító okiratának 

módosításáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
16.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal alapító okiratának módosításáról 

Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
17.) Előterjesztés az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola alapító okiratának 

módosításáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

18.) Előterjesztés az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola iskolaszékébe 
fenntartói képviselő delegálásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

19.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással 
kötött pedagógiai szakszolgálati feladat ellátási megállapodás módosítására  
Előadó: Ormai István polgármester 
 

20.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása 
Társulási megállapodásának módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
 
21.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. Javadalmazási és Közzétételi 

Szabályzatának elfogadásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
22.) Előterjesztés a NA-TOUR Bt.-vel kötött bérleti szerződés módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
23.) Előterjesztés a Városi Termál Strandfürdő melletti beépítetlen ingatlan 

értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
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 Előadó: Ormai István polgármester 
 
24.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
25/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
25/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
26.) Interpellációk, kérdések 
 
27/A.) Előterjesztés a Nagyatád, Csalogány soron lévő 3187 helyrajzi számú ingatlan 

szabadkézből történő értékesítésére vonatkozó kérelem elbírálásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
27/B.) Tájékoztató az önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége 

teljesítésének ellenőrzéséről 
 Előadó: Dr. Novák János elnök 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Tájékoztató Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetésének 

háromnegyed éves végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A városműködtetés a közszolgáltatások biztosításának a feladataihoz időarányosan 
biztosította a forrásokat. A fejlesztések, beruházások vonatkozásában jelentős eltérés van, más 
természetű a két feladat. A működés napi feladatellátást jelent, a beruházások pedig sok más 
szempont függvényében alakulnak.  Az első háromnegyed évben a felvállalt feladatok 
teljesítésre kerültek.  
Kiosztásra került egy 1. sorszámmal ellátott táblázat, amelyben a tájékoztató 1. számú 
mellékletének a pontosítása történt meg, mivel az 1. számú melléklet I. Működési bevételek 
3/2. pontjában számítási hiba történt. Kéri a testületet, hogy a tájékoztatót ezzel a 
pontosítással együtt fogadja el.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi 
költségvetésének háromnegyed éves végrehajtásáról szóló tájékoztató határozati javaslatát az 
általa említett módosításokkal együtt.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztató határozati javaslatát 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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252/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
 Nagyatád Város Képviselő-testülete az önkormányzat 2010. háromnegyed éves 
gazdálkodásáról szóló tájékoztatót a csatolt 1-6. számú mellékletekkel együtt elfogadja.    
 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetéséről szóló 

4/2010. (II. 12.) rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Megérkezik az ülésre Melsin Valentin képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 11 fő.  
 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Az önkormányzat feladata, hogy a gazdálkodás során bekövetkezett fejleményeket, 
változásokat az esedékes költségvetési rendelet módosításkor vezesse át.  
A jelenleg tárgyalt rendelet módosítás esetében viszonylag sok helyen van változás. Sok 
olyan forrás, támogatásváltás jelent meg az elmúlt időszakban, amelyek vagy többletbevételt 
hoztak, vagy pedig a bevételeket csökkentették. Állami támogatások különböző típusaiból 
származik nagyon sok, ezek a változások értelem szerintiek. November végén már látható, 
hogy ebben az esztendőben meddig jutott el az önkormányzat, így aztán ezek a legjobb 
ismeretek szerint pontosításra kerültek.  
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Az NFS-nél az engedélyezett létszám 1 fővel történő bővítését javasolja az előterjesztő. Mi 
ennek az indoka? 
A Bárdos Lajos Általános Iskola rekonstrukciójának eredeti átadási dátuma mi volt? 
Szerződés-módosítás történt-e, amennyiben igen, a testület hozzájárulása nélkül történt-e? Az 
önkormányzat részéről ki járt el és milyen tapasztalatokat szerzett az intézmény 
rekonstrukcióját illetően?  
A mai napon az eredeti szerződésből kiindulva mekkora a kivitelező kötbértartozása az 
önkormányzat felé? Az új, módosított átadáskor mennyi lesz? 
Egy korábban tett nyilatkozatában hogyan értette a polgármester úr azt, hogy az 
önkormányzat semmiféle követeléséről nem mond le? Az eredeti, vagy módosított 
szerződéshez képest?  
 
Ormai István polgármester:  
Az a határozott szándék, hogy minél eredményesebb legyen a Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítmények kihasználtság tekintetében. Meg kívánják erősíteni ennek a 
tevékenységnek a személyi feltételeit azért, hogy a sportlétesítmények és a hozzá kapcsolódó 
szálláskapacitások és a fürdők kihasználtsága növekedjen. Ehhez a célhoz szükséges ez a 
lépés.  
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Képviselő úr nem olvasta el figyelmesen a testületi anyagokat, mert akkor a hat kérdésből 
négyet nem tett volna fel. Van egy olyan napirend, ami esetében le van írva mindaz, amiről a 
képviselő úr kérdezett.  
Az átadás időpontja 2010. október 15-e, ez szerepel a szerződésben. 2010 nyarán tárgyalást 
folytattak a kivitelezővel, majd azt követően többször is tárgyaltak, jelezték számára, hogy, az 
önkormányzat és a szakemberek véleménye szerint láthatólag nem tartható az időpont. A 
kivitelező mindig állította, hogy tudják tartani, végül oda jutottak, hogy valóban nem tudták 
tartani. Az önkormányzat álláspontja szerint ez kiszámítható volt. A kivitelező a határidő nem 
teljesítéséről értesítetést tett, új határidőt kértek. Nyilvánvalóan alaposan megfontolásra 
került, hogy mit tegyen az önkormányzat. A gondolkodásban minduntalan az van jelen, hogy 
van egy határidő a kivitelező részéről és utána életbe lép a szerződésben foglalt kötbér. Ez így 
is van, azonban van egy másik, egy harmadik és egy negyedik szempont is.  
Mindenkinek az az érdeke, hogy a beruházás megvalósuljon. Ahhoz, hogy megvalósuljon a 
beruházás az kell, hogy egy élő kivitelezői szerződés legyen. Annak pedig feltétele, hogy 
legyen egy határideje. Amennyiben az nincs meg, a levegőben marad. Az a fő szempont, hogy 
legyen egy kész, jó minőségben elkészített, teljes körűen megvalósított iskola.  
Akkor lehet a támogatásokat igénybe venni, amennyiben a beruházás megvalósul és csak 
akkor lehet támogatást lehívni, amennyiben élő kivitelezői szerződéssel rendelkeznek. Ha 
megszűnik a szerződés, -  amennyiben nincs határideje, - akkor október 15-én megszűnt volna 
és ettől kezdve az önkormányzat nem jogosult a támogatásra.  
Mindezeket figyelembe véve történt a szerződés-módosítás, a szerződés befejezési időpontját 
január 27-ig meghosszabbították.  
Teljesen egyértelmű, az önkormányzat minden jogát fenntartotta. Arra nincs lehetőség 
semmilyen szempontból, hogy most kötbér kerüljön érvényesítésre, mert azt sem lehet tudni, 
hogy mikor készül el a beruházás. A vállalkozó teljesíti a kiviteli szerződésben vállalt munka 
elvégzését, ezért megkapja a munkaszerződésben rögzített ellenértékét, ezért az önkormányzat 
megkapja azokat a támogatásokat, amelyekre jogosult. A beruházás kivitelezése és 
finanszírozása lezárul. Az önkormányzatnak jogában áll elkérni az általa jogosnak tartott 
kötbért. Minden szempontból ez a megoldás az önkormányzat számára legkedvezőbb, minden 
lehetőséget nyitva hagy annak érdekében, hogy eredményesen befejezze ezt a beruházást. 
 
Hozzászólások: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Ezek szerint az október 15-től esetlegesen érvényesíthető kötbérigényt per pillanat az 
önkormányzat még nem veszítette el, csak az ügy még nem zárult le, nem lehet tudni, hogy 
mi lesz, mikor zárul le és akkor kerül mérlegelésre, hogy mekkora az összeg? 
 
Ormai István polgármester:  
Igen, az önkormányzat fenntartotta a jogát, az igényét, a követelését. 
A Pénzügyi Bizottság plusz pénzt talált egy számszaki eltérést a rendelet-módosításban, a 
pontos számok aláhúzva vannak jelölve a kiosztott anyagban.  
Ezzel a módosítással kéri, hogy fogadja el a testület. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi 
költségvetéséről szóló 4/2010. (II. 12.) rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 3 igen, 6 nem 
és 2 tartózkodás mellett nem fogadja el és a következő határozatot hozza: 
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253/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Cigány Kisebbségi 
Önkormányzat részére 2010. évre összesen 1.000 eFt önkormányzati támogatás 
biztosítására irányuló határozati javaslatot nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet 9 igen szavazat és 2 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének Nagyatád Város Önkormányzata 
2010. évi költségvetéséről szóló 4/2010. (II. 12.) rendelet módosításáról szóló 19/2010. (XI. 
26.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
3.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. évi 

munkatervének módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztés elkészítését követően a városi rendőrkapitány úr kérte, hogy a rendőrségi 
beszámolót beterjeszti, azonban mivel szolgálati úton lesz, nem tud jelen lenni, kérte, hogy 
kerüljön át egy másik időpontra a tárgyalás.  
Kéri, hogy a testület méltányolja a rendőrkapitány úr kérését.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Olvasta, hogy az eredetileg a mai napra tervezett közmeghallgatás decemberre halasztódik. 
Az előterjesztésben szereplő indok teljesen elfogadható, de maga a metódus nem biztos, hogy 
szerencsés. Az előző testület fogadott el egy munkatervet, amit ez a testület módosíthat, 
viszont polgármester úr megelőzte ezt a döntést azzal, hogy mára már nincs összehívva ez a 
közmeghallgatás. A képviselő-testület a múltkori rendkívüli ülésen dönthetett volna erről.  
 
Ormai István polgármester:  
Az élet ennél színesebb és sokkal gyorsabb, de talán el tudja fogadni a képviselő úr ezt a 
javaslatot. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete 2010. évi munkatervének módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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254/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2010. évi munkatervét az 
alábbiak szerint módosítja: 
 
- A „Javaslat Nagyatád Város 2011. évi költségvetési koncepciójára” című 

előterjesztés a 2010. december 16-i képviselő-testületi ülésen kerül megtárgyalásra. 
 
- A fenti napirendet tárgyaló közmeghallgatásos testületi ülés 2010. december 16-án 

kerül megtartásra. 
 
- A város közrendje-, közbiztonsága és közlekedés-biztonsága helyzetéről szóló 

beszámoló a 2011. januári képviselő-testületi ülésen kerül megtárgyalásra. 
 
Határidő: Azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
4/A.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága 2010. évi 

tevékenységéről 
 Előadó: Dékity Ferenc mb. tűzoltóparancsnok 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Dékity Ferenc mb. tűzoltóparancsnok, valamint Heizler 
György Megyei Katasztrófavédelmi igazgató. 
 
Heizler György igazgató, Megyei Katasztrófavédelem: 
Jó szívvel javasolja elfogadásra a beszámolót.  
A nagyatádi egy megfiatalodott parancsnokság, ahol elsősorban a jövőben a képzésekkel és a 
képesítésekkel foglalkozni kell, gyors ütemű továbbképzésre van szükség a következő időben.  
Az elmúlt időszakban finanszírozási problémák felmerültek a parancsnokságon, ezek 
kezelését javasolja megfontolni a képviselő-testület számára. Ezeket a gondok megoldhatók.  
A parancsnokság munkáját összességében jónak ítéli.  
A másik feladat hosszabb távú, ki kell írni majd a testületnek a parancsnoki pályázatot, hisz 
polgármester úr is említette, hogy megbízott parancsnok tölti be jelenleg a pozíciót. Erre 
vonatkozóan a jegyző asszonnyal fog egyeztetni, a szükséges lépéseket a jogszabály szerint 
meg lehet tenni. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A Fidesz Frakció nevében kéri az önkormányzattól, a képviselő-testülettől, hogy minél előbb 
kerüljön kiírásra ez a bizonyos pályázat, jobb lenne, ha nem megbízott parancsnoka lenne a 
városnak.  
 
Kérdések: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
A „vaklárma-riasztás” közel 2 %-ot tesz ki. Amennyiben kiderül, hogy a riasztás szándékos, 
milyen következményre lehet számítani? 
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Heizler György igazgató, Megyei Katasztrófavédelem: 
Az állampolgár elítélhető a vonatkozó jogszabály értelmében, a rendőrség feladata a 
felelősségre vonás.  
 
Ormai István polgármester:  
Kinyomozható, felderíthető és súlyos büntetéssel jár! 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A devecseri kárfelszámolásban részt vett a nagyatádi tűzoltóság. A költség bekerült-e a 
költségvetésbe, megérkezett-e a pénz az államtól? 
 
Heizler György igazgató, Megyei Katasztrófavédelem: 
Még nem érkezett meg, a pénzek szétosztása folyamatban van, az állam teljes mértékben 
vállalja a finanszírozást.  
 
Ormai István polgármester:  
A képviselő úr fontos dolgot vetett fel. A vörös iszap által okozott katasztrófa valóban 
megdöbbentő volt az egész ország számára. A megbízott parancsnok úr folyamatos 
tájékoztatást adott arról, hogy a kármentésben, váltásban milyen sok nagyatádi tűzoltó vett 
részt, és az itthon maradtaknak pedig a szolgálatban volt többletfeladatuk. Javasolja, hogy a 
testület határozatban ismerje el és köszönje meg a Nagyatádi Tűzoltóság személyi 
állományának a devecseri, kolontári vörös iszap katasztrófa elhárításában végzett munkáját.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a javaslatot, amely szerint a képviselő-testület 
külön határozatban köszönje meg a Nagyatádi Tűzoltóság személyi állományának a devecseri, 
kolontári vörös iszap katasztrófa elhárításában végzett munkáját. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester javaslatát egyhangú – 
11 igen – szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
255/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elismerését és köszönetét fejezi 
ki Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos Tűzoltósága személyi állományának a 
devecseri, kolontári vörös iszap katasztrófa elhárításában végzett segítő 
közreműködésükért.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Hivatásos 
Tűzoltósága 2010. évi tevékenységéről szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
256/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Nagyatád Város Önkormányzata 
Hivatásos Tűzoltósága 2010. évi tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja.   
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4/B.) Előterjesztés „Tűzvédelem Közalapítvány” létrehozására, alapító okirata elfogadására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Dékity Ferenc mb. tűzoltóparancsnok, valamint Heizler 
György Megyei Katasztrófavédelmi igazgató. 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A tűzoltó-parancsnokság vezetői kezdeményezték az alapítvány létrehozását. Az alapító 
okirat teljes körű, az alapítvány létrehozása folyamatban van.  
Az önkormányzat 100.000 Ft-tal kíván hozzájárulni az alapítvány indulásához, mert egyetért 
a céljaival.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád és Térsége Tűzvédelméért 
Alapítvány létrehozásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
257/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Nagyatád és Térsége 
Tűzvédelméért Alapítvány létrehozásával, és a létrejött alapítvány támogatására a 2011. 
évi költségvetésében 100.000 Ft egyszeri támogatást biztosít.  
 
Határidő: 2011. februári testületi ülés  
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
5.) Tájékoztató a Nagyatádi Diákokért Alapítvány 2009. évi forrásainak felhasználásáról 
 Előadó: Dr. Gara István elnök 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Dr. Gara István kuratóriumi elnök. 
 
Dr. Gara István kuratóriumi elnök: 
Elnézést kér, amiért nem jelent meg az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság ülésén.  
Az alapítvány nemcsak anyagi segítséget jelent, hanem egyre inkább Nagyatádhoz való 
kötődést. Egy-egy félévben 80-90 pályázó van, akiknek mindig felhívja a figyelmét, hogy a 
támogatás Nagyatád város gondoskodása kíván lenni.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Támogatni kívánják az alapítvány további létét. Felhívja a jelenlévők és a televíziónézők 
figyelmét, hogy fordítsanak nagyobb figyelmet erre az alapítványra, akár anyagi, akár 
másfajta segítséggel járuljanak hozzá a munkájukhoz. 
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Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
A Bursa Hungarica Ösztöndíj szintén a szociálisan rászoruló tanulókat támogatja. A bizottság 
november 23-i ülésén 82 tanuló részére szavazott meg támogatást. A két alapítvány összesen 
kb. 150-160 gyermek részére tud támogatást nyújtani.  
Örül, hogy megjelent magánszemélyek részéről is támogatás, egyre fontosabbá válik a 
segítségnyújtás.  
 
Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 10 fő.  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Diákokért Alapítvány 2009. évi 
forrásainak felhasználásáról szóló tájékoztató határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
258/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Diákokért 
Alapítvány 2009. évi forrásainak felhasználásáról szóló tájékoztatót elfogadja.  
 
 
6.) Előterjesztés a közterületek rendeltetéstől eltérő használatáról szóló önkormányzati 

rendelet elfogadásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangú – 10 igen - szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a közterületek rendeltetéstől eltérő 
használatáról szóló önkormányzati rendelet elfogadására vonatkozó 20/2010. (XI. 26.) 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
7.) Előterjesztés a Nagyatád helyi építési szabályzatáról szóló 34/2004. (X. 1.) számú 

rendelet, valamint a településszerkezeti terv módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A módosítás kifejezetten a kórház és korház körüli területeket érinti, megenged beépítést és 
helyette biztosítja a zöld területet, amire tervezve van.  
A két dokumentum nagyon fontos, a helyi építés feltételeit, kereteit tartalmazza a rendelet, 
ennek szerves része a településszerkezeti terv, amely azt mutatja meg, hogy a városban 
hosszútávon milyen jellegű továbbfejlődés várható. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  



 12 

 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő: 
A helyi településszerkezeti terv nem szentírás, látható, hogy időnként módosítani kell. 
Felhívja a figyelmet a mediterrán jellegre, amennyiben későbbiek során újra átgondolásra 
kerül a terv.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád helyi építési szabályzatáról szóló 
34/2004. (X. 1.) számú rendelet, valamint a településszerkezeti terv módosítására vonatkozó 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
259/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a településrendezési tervi 
eszközök 4. sz. módosításaként a településszerkezeti tervet az alábbiak szerint fogadja 
el: 
 
A képviselőtestület az 1.1. rajzszámú „Településszerkezeti terv-módosítás”-t jóváhagyja. 
 
Határidő: értelem szerint  
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangú – 10 igen - szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Nagyatád helyi építési 
szabályzatáról szóló 34/2004. (X. 1.) számú rendelet, valamint a településszerkezeti terv 
módosításáról szóló 21/2010. (XI. 26.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
8.) Előterjesztés a távhőszolgáltatás legmagasabb hatósági díjáról és a díj alkalmazásának 

feltételeiről szóló 12/1999.(III.26.) rendelet módosításáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirend tárgyalásánál jelen van Keszi László a Dalkia Energia Zrt. igazgatója. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Összefoglalja az előterjesztés tartalmát. 
 
Keszi László igazgató Dalkia Energia Zrt.: 
Minden esetben felvetődik, hogy a befagyasztott gáz-árat miért kívánja a szolgáltató 
módosítani. A Dalkia Energia Zrt. 2008. II. félévében az első lehetséges alkalommal 
szabadpiacra vitte a nagyatádi távhőszolgáltatót, ezzel elég jelentős megtakarításokat elérve. 
Az olcsóbban beszerzett gázból a hődíj-módosítás is alacsonyabb lett.  
Törvény írja elő a távhőszolgáltatóknak, ill. a 20 m3/óra gázmérővel rendelkezőknek, hogy 
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2010. július 1-től kötelezően ki kell lépniük a szabadpiacra. Ezt mindenkinek meg kellett 
tenni, a törvény olyan határidőket írt elő, hogy ezt februárban el kellett indítani, mindenki 
lezárta már májusban ezt a dolgot és július 1-től a szabadpiacon vásárol gázenergiát. A 
kormány által bejelentett gáz-ár a 20 m3/óra feletti mérőórával rendelkezőket nem érintette.  
A debreceni hőszolgáltató emelt elsőként hődíjat. Nem tud arról, hogy volna olyan 
távhőszolgáltató, aki nem a szabadpiacról vásárol. Amennyiben az április 1-én befagyasztott 
gázdíjjal történne az árképzés, akkor az a következő gázárat jelentené: 
Gázdíj 2118 Ft/GJ-on lett befagyasztva, ehhez hozzáadódik a 92 Ft/GJ-os importkorrekciós 
tényező, melyet nem alkalmaznak, mert 2009 előtt vitték ki a nagyatádi távhőszolgáltatót a 
piacra és aki ezen időben lépett ki, annak a 92 Ft/GJ-os importkorrekciós tényezőt nem kell 
fizetni. Ezen kívül az ún. biztonsági készletezés és szállítási díj – melynek értéke 60,5 Ft/GJ – 
szintén benne van abban a gázárban, amivel képezték az elfogadásra javasolt hőárat 2010. 
december 1-től. A befagyasztott egyetemes szolgáltatói árban szintén nincsen benne, szintén 
meg kell fizetni, mert ezt törvény írja elő.  
Amennyiben ezeket a tételeket összeadják, akkor 2.270,5 Ft/GJ jön ki. A javasolt hődíj 3.370 
Ft, melyet 2.260 Ft/GJ-os gázárból képezték, tehát 10,5 Ft/GJ-lal alatta van annak a gázárnak, 
ami az egyetemes szolgáltatói gázár jelen pillanatban.  
Az április 1-i hatállyal befagyasztott gázár igazából magasabb, mint a szabadpiaci gáz ára.  
Mindezek miatt kéri a tisztelt testületet, hogy a Magyar Energiahivatal által jóváhagyott 
hődíjat 2010. december 1-i hatállyal fogadja el és erről hozzon határozatot. Amennyiben ez a 
határozat megszületik, abban az esetben tud egy javaslattal élni, hiszen a Magyar 
Energiahivatalt nem lehet megkerülni. A határozat megszületése után 3.370 Ft/GJ-os hődíj a 
legmagasabb hatósági ár Nagyatádon. Október 1-től a szabadpiacon negyedévente változik a 
gáz ára a dollár, ill. az olajár függvényében. Október már elmúlt, a Magyar Energiahivatal 
engedélyezésén túl vannak. Október 1-től a gáz ára a 2.260 Ft/GJ-hoz képest lement, 2.142 
Ft/GJ. Ha a hatóságilag elfogadott, meghatározott hődíjhoz képest ezzel a gázárral átszámol, 
akkor 3.271 Ft/GJ, tehát 99 Ft/GJ-lal olcsóbb hőárat tud javasolni 2010. december 1-től. Ezt 
megteheti az Energiahivatal  eljárása nélkül.  
 
Kérdések: 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Nagyatádon 63-64 %-ot állítanak elő földgázból, 36-37 %-át nyerik termálvízből.  
Ezek az arányok hogy jönnek ki? 
 
Dr. Novák János képviselő: 
A távhő díj kiszámításának két fajta lehetséges útja van, az egyik az országosan, egységesen 
megválasztott paraméterekkel kiszámított számítási mód, a másik pedig a távhőszolgáltatási 
hődíj árképletekkel történő meghatározása.  
Az országosan egységes paraméterekkel kiszámított díj Nagyatádon – igaz, csak 0,3 %-kal – 
meghaladja az országos referenciaértéket, amely egy középérték. A termálvízzel történő 
technikai közreműködés esetében miért? Inkább alatta kellene lenni, mint fölötte?  
A szolgáltató benyújtotta a hivatalnak az előbb említett második számítási módot, amely 
szerint a távhőszolgáltatási hődíj árképletekkel történő meghatározásához a hivatal állapítsa 
meg, hogy annak kiszámítására vonatkozó előírások, díjképletek – amit a szolgáltató 
benyújtott – megfelelnek-e a távhőszolgáltatási törvény vonatkozó paragrafusainak. Ezt az 
előterjesztést a hivatal hiánypótlás után is elutasította, mert nem tartotta a leírtak szerint 
kidolgozottnak, ill. megalapozottnak. Mi volt ennek az oka? 
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Dr. Ludas László alpolgármester:  
A december 1-től esetlegesen adandó 99 Ft-os kedvezmény talányos számára. Értelmezése 
szerint ezt saját hatáskörében, saját döntési jogosultságként adja a szolgáltató. Ez milyen 
időszakra vonatkozik? Amennyiben ez az ő belátásától függ, lehet, hogy februárban azt 
mondja, hogy már nem aktuális. Ez állandóan értendő, ha igen, akkor miért nem mindjárt 
most építik be a képletbe, vagy ez csak időleges, úgymond csábító kedvezmény annak 
érdekében, hogy mégiscsak valamiképpen átmenjen ez a javaslat? 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
A sajtóból ismeretes, hogy 2011. január 1-től emelkedni fog a gázár. Itt egy kitétel is van, az 
1200 m3 alatt fogyasztóknak kedvezményt ad a szolgáltató. Ez hogyan fog érvényesülni a 
távhőszolgáltatás díjában? Lesz-e arra lehetőség, hogy esetleg itt is csökkentés történjen, vagy 
pedig a gázár emelkedése miatt itt is emelkedni fog a hődíj?  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
A távfűtést alkalmazó lakók honnan tudják azt hogy ez az ár még mindig kedvező a 
számukra?  
Gondolkozik-e a szolgáltató hosszabb távon EU-s forrásokkal együttműködve geotermikus 
energiának a felhasználásán, hogy ezzel megkönnyítse a térítést? 
Hogyan tudja a szolgáltató a tartozásokat kezelni?  
Érdemes lenne szélesebb körben, lakók, képviselők részére értelmezési segítséget nyújtani a 
számítások vonatkozásában.  
 
Keszi László igazgató Dalkia Energia Zrt.: 
A termálvizet külső hőmérséklet függvényében lehetséges igénybe venni. Régebben + 6 C0 
külső hőmérsékletig el lehetett menni minimális gázenergia felhasználás nélkül, az utóbbi 
időben azonban ez nagyon leromlott, mert a kút nagyon rossz állapotban van, homokot szállít. 
Éppen ezért a Vízügyi és Környezetvédelmi Felügyelet felé jelezték a problémát, amely 
szerint valószínűsíthetően nem fogják tudni hosszú távon alkalmazni a geotermikus energiát. 
Segítséget, közreműködést is kért a Zrt., akár a vízkészlet-használati díj csökkentésében, 
melyet visszafogatnának a rendszer korszerűsítésére, felújítására. Sajnos nem sikerült 
megállapodni. Jelen pillanatban az látszik, hogy az energetikai célra történő termálvíz 
felhasználás folyamatosan csökken és egyre több gázenergiát kell felhasználni. Ezt 
befolyásolta az is, hogy a rendelkezésre álló mennyiség konstans, az előbb említett műszaki 
problémák miatt pedig csökken.  
A Magyar Energiahivatal  az összes távhőszolgáltatóval szemben elutasító. A Dalkia Energia 
Zrt. egy automatizmust kért. Amikor a hődíjat módosítani kívánják, az energiahivatalhoz be 
kell adni a képletet is, annak közgazdasági tartalmát konkrétan le kell írni. Szerették volna, ha 
az automatizmust elfogadja a hivatal és azt mondja, hogy igen, ez a képlet megfelelő arra, 
hogy folyamatosan ezt alkalmazva megállapíthatja a hődíjat a szolgáltató, kvázi nem kell 
visszamenni minden negyedévben a Magyar Energiahivatalhoz. A Magyar Energiahivatal 
nem a képletet, hanem ezt a mechanizmust utasította el.  
Nem ismer olyan távhőszolgáltatót, aki ne alkalmazna képletet a díjmódosításra. Az 
árképletben az alapdíj, vagy rendszerhasználati díj, a gázenergia ára, ill. a termálvízkészlet 
használati díj szerepel. Ahol nincs termál, ott az nyilván nem jelenik meg. Ez a két tétel 
változtatja a hő díját.  
Ludas képviselő úr által említett összeg nem kedvezmény. Csökkent a gázár, ezért tudja azt 
mondani, hogy a hődíjat ez alapján kiszámolva 99 Ft/GJ-lal tudják csökkenteni.  
Ez a gázdíj 2011. január 1-ig érvényes, onnantól az egyetemes szolgáltatónál is változni 
fognak a gázárak. Egész évre prognosztizálni lehet a gázárakat, ami nagyságrendileg be is 
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válik. Kb. az októberi árszinten lesz a gázár 2011. január 1-vel, 2.142 Ft-os összegben 
minimális elmozdulással.  
Az egyetemes szolgáltatásnál viszont változások lesznek, lényegesen felette lesz a szabadpiaci 
gázárnak. Az, hogy ez a távhőszolgáltatóknál mit fognak jelenteni, akkor fog látszani, ha 
kijön a rendelet és annak a végrehajtási utasítása. Amennyiben a felhasználók „X” százezer 
m3 gáz felhasználását éves szinten lakókra visszaosztja, biztos abban, hogy kb. a 
legmagasabb kategóriájú gázár-emelés lesz. Ezért nem tudja most azt konkrétan 
megfogalmazni, hogy ez milyen hatással lesz. Amit elmondtak, nem tudja értelmezni. Azt 
sem tudja értelmezni, hogy a nyugdíjasok számára nem lesz gázár-emelés. Amennyiben egy 
nyugdíjas család - mert otthon van – 3.000 m3 felett fogyaszt éves szinten, akkor a 
legmagasabb kategóriába esik bele. Meg kell várni, míg kijön a konkrét rendelet, annak lesz 
egy végrehajtási utasítása, az alapján lehet megmondani, hogy ez mit fog jelenteni. Ez a 
távhőszolgáltatót nem fogja érinteni – bármilyen emelés lehet – mert van egy szabadpiaci 
gázára, ami közel azonos szinten van január 1-vel a decembertől alkalmazandó hődíjjal.  
Több városban több céggel előrehaladott tárgyalásban állnak geotermikus 
energiahasznosítással kapcsolatosan. Gondolkodnak a témában, ez Nagyatádon azzal jár, 
hogy mindenképpen egy új kutat kell fúrni, mert a mostanival jelentős problémák vannak. 
Ezzel párhuzamosan abban is gondolkodnak, hogy a távhőhálózatot is lehetne fejleszteni, ez 
visszahat az alapdíjra is ill. megpróbálnák a kettőt összekapcsolni és pályázati pénzből 
finanszírozni. Jelentős pályázati pénzek vannak a megújuló energiaforrásokra.  
A tartozások jelentős mértéket öltöttek. Kezelik a fennálló tartozásállományt, megpróbálnak 
minden jogilag alkalmazható eszközt megragadni, így próbálják a tartozásokat lefelé 
szorítani, de ismerik a gazdasági helyzetet, tudják, hogy ez a feladat egyre nehezebb lesz.  
A mérésre történő átállás megvalósításakor több hónapon keresztül lakossági fórumokat 
szerveztek, prospektusokat is kézbe adtak, hogy hogyan kell kezelni a termosztatikus 
radiátorszelepeket, mit jelentenek azok a költségmegosztók a radiátorokon, mit jelent az, hogy 
hőközpontonként mérnek, hogyan történik ezek felosztása. A lehetséges információkat 
átadták. Tény, hogy a költségmegosztók nem a legkorszerűbbek. Meg fogják vizsgálni annak 
lehetőségét is, hogy mit jelentene ezeket a költségmegosztókat lecserélni egy korszerűbb, 
elektronikus költségmegosztókra. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Nem kapott választ arra, hogy mi az oka, hogy Nagyatádon az országos átlagnál, ha nem is 
sokkal, de magasabb az éves díj a termálvíz igénybevételével? Ezt azért is kérdezi, mert nem 
mindegy, hogy egy eleve magasabb díjat emelgetnek félévente-évente.  
Ezek szerint világosan értette, hogy egyszerűbb a szolgálatónak, hogy ha az ő árképletével 
történő megállapítást elfogadja a hivatal, mert akkor nem kell mindig a hivatalhoz fordulni és 
így automatikusság lép be. Pillanatnyilag a hivatal bizonyos tényadatokat az árképzés 
vonatkozásában  nem tud ellenőrizni. Hiába írja azt a hivatal, hogy a benyújtott adatok alapján 
ez az ár +/- 15 %-on belül van az országos referenciaáron belül és ezért elfogadható, ha nem 
tudja azt ellenőrizni, hogy például valóban a felhasznált hő 63-64 %-át állítják elő földgázból, 
csak a szolgáltató nyilatkozatára alapoznak.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Többször is említette az igazgató úr, hogy a kút rossz állapotban van. A kút javítását, 
karbantartását ki végezné, a költségek kit terhelnének? A jelenlegi karbantartást ki végzi? 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Megütötte a fülét a termálvízzel kapcsolatos magyarázat.  
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Készült-e felmérés arra vonatkozóan, hogy ha nem használnának egyáltalán termálvizet, 
akkor milyen volna a díj? Most szándékosan nem a képletre kíváncsi, hanem a díjra. Akkor 
mennyit kellene fizetni egy nagyatádi lakosnak, ill. egy tulajdonosnak a lakásmérethez 
igazodóan, ha nem használnának termálvizet?  
A mostani nagyatádi díj - olyan településhez képest, ahol nincs termálvíz felhasználás – 
alacsonyabbnak, vagy magasabbnak tekintendő?  
 
Keszi László igazgató Dalkia Energia Zrt.: 
Az emberekben tévhit él azzal kapcsolatban, ha termálvíz jön, az ingyen van. Nincsen ingyen, 
elég jelentős elektromos energiaigénye van, ki kell venni a kútból, továbbítani kell a 
kazánházba, ott át kell alakítani, ki kell venni belőle a hőenergiát, emellett kell fizetni 
vízkészlet-használati díjat, melynek elég jelentős költsége van szintén. Ez a termálvízenergia-
hasznosítás még mindig olcsóbbá teszi a nagyatádi hődíjat azokhoz a helyekhez képest, ahol 
csak gázenergiát használnak hőenergia előállítására, kivéve, ahol van gázmotoros kis erőmű. 
Ott szintén jelentős hődíjcsökkentést lehet alkalmazni.  
Nagyatádon országos szinten az alsó harmadban van a hőenergia ára. Siófokon 4.432,- 
Kőszegen 3.950,- Vasváron 3.752,- Dombóváron 3.728,- Szombathelyen 3.500,- Bonyhádon 
3.500,- Debrecenben 3.400,- Celldömölkön 3.472,- Kaposváron 3.444,- Székesfehérváron 
3.352 Ft.  
A használati melegvíz díja országosan a legalacsonyabb. Máshol felfűtve adják el a vizet, itt 
direktben, tisztítás után értékesítik a termálvizet az épületekbe. Ami magas, az az alapdíj, de 
keresik a lehetőségét annak, hogy milyen módon lehetne csökkenteni.  
A kút karbantartását jelen pillanatban közösen végzik a Városgondnoksággal. A Városi 
Strandfürdővel közösen tartják rendbe a kutat, mindkét helyen rendelkezésre áll csere 
búvárszivattyú. Az igazi megoldást azonban egy új kút fúrása jelentené.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Magyarország is kötelezettséget vállalt a megújuló energiák beépítésére a hőellátó 
rendszerekbe. Hogy áll ez most Magyarországon? Amennyiben a vállalt kötelezettséget nem 
teljesíti, akkor nyilván ez büntetés a gázárakra rá fog rakódni. Nyilván ez kihatással lesz a 
nagyatádi gázárakra is. Az interneten olvasta, hogy a szakemberek azt állítják, hogy tisztán 
földgázzal előállított távfűtés 3.800 Ft magasságában van, az elfogadott 3.200-3.300 Ft/GJ. 
Az igazgató úr felsorolt néhány települést, ahol 3.400 és 4.000 Ft körül van az érték, de fel 
tudna sorolni még nyolcat, ahol 3.000 Ft alatt van. De nem is ez a probléma, ezt a hődíjat még 
el is tudná fogadni, az alapdíjat nem, mert az duplája annak, mint amit más településeken 
alkalmaznak. Alapdíj tekintetében kellene előrelépést tenni.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Az új kút fúrására tettek már lépéseket, vagy csak gondolat egyelőre? 
 
Keszi László igazgató Dalkia Energia Zrt.: 
Országos szinten 5-6 % között vannak a megújuló hasznosítás terén. Azért vannak a 
számokkal kétségei, mert valahová ide számítódtak a gázmotoros erőművek, akik ezért kapták 
az állami pénzt. A 12 % -hoz képest lényeges lemaradás van. Most már nem csak 
önkormányzatok, hanem gazdasági társaságok is pályázhatnak, a gazdasági társaság 
minimális összeggel kap kevesebbet, mint egy önkormányzat. Ez a jövő, a pályázati 
támogatásokban rejlő lehetőségeket ki kell használni. A távhőszolgáltatásra is lehet pályázni, 
sőt, össze is lehet kapcsolni. Egy adott termálprojektes pályázat esetén háromféle pénzre lehet 
pályázni, külön a kút terveztetésére, termelésnövelésre, távhő-hálózatra, távhő alakítására. 
Több irányba elindultak már pályázati támogatás vonatkozásában, jelentős pályázati pénzeket 
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lehet lehívni, több pályázatíró céggel kapcsolatban vannak, akiknek már van megvalósult és 
jelentős projektjük Magyarországon. Az elkövetkezendő években jelentős elmozdulás lesz 
ezen a területen. 
 
Ormai István polgármester:  
A távhő központ, a távhő vezetékek a termálkút önkormányzati tulajdonban van, aki ezeket a 
szolgáltatónak üzemeltetésre adta át. Ezeknek a fejlesztése nyilván a tulajdonos 
kompetenciája. Addig fejleszteni, amíg a tulajdonos nem mondja azt, hogy igen, vagy nem 
vesz ebben részt, nem lehetséges.  
A szolgáltató által megvalósított beruházás mindig azt a szempontot veti fel, hogy akkor az 
mire történik? Mi annak az alapja? Nyilvánvalóan egy szolgáltatási idő. Ha nincs jövőbeni 
szolgáltatási idő, akkor nincs alapja a fejlesztésnek. Ez egy nagyon fontos szempont annak a 
vizsgálatakor, hogy hogyan lehet előrelépni ebben a dologban.  
A kérdésekből is egyértelműen kirajzolódik az, hogy akkor lehet – nemcsak a most meglévő 
távhőszolgáltatás vonatkozásában – előrelépni, egyáltalán az önkormányzati kompetenciába 
tartozó energiafelhasználás vonatkozásában, ha egy olyan programot tudnak előkészíteni és 
megvalósítani, ami optimalizálja, hogy mit lehet a termálvíz által biztosított energiából 
kihozni, jelesül akkor van értelme befektetni, beruházni, ha ez által nyilvánvalóan a hődíjat 
lefelé lehet szorítani, mert az közvetlenül megjelenik a hődíjban, ill. ennek kapcsán rá lehet 
kötni további fogyasztókat a távhőszolgáltatára, ezzel pedig az alapdíjat lehet egyértelműen 
lefelé szorítani. Megvannak azok a kimutatások, hogy amikor a bölcsődét és az óvodát egy 
időben rákötötték a távfűtésre, akkor az alapdíj-növekedést meg lehetett állítani 3 éven 
keresztül. 3 éven keresztül nem ment feljebb, pedig egy inflációs ráta rárakódott volna. De 
nem ment feljebb, mert ez a többlet-igénybevétel megállította ezt a növekedést. Ez biztos, 
hogy működőképes, ennek az előrelépés lehetőségének kell megtalálni a közös módját. A 
termálvíz hasznosításának az igazgató úr által említett két eleme jelen van, az Uszoda 
üzemeltetésénél, működésénél, ill. a fűtési és használati melegvíz energiánál lehet használni.   
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Sokkal megnyugtatóbb lenne, ha szolgáltatónak a távhőszolgáltatási hődíj árképletekkel 
történő kérelmezését a hivatal jóváhagyta volna. Néhány dologgal nem lehet vitatkozni. Egy 
szakértői hivatal pontosan behatárolja ezt és nem kell negyedévenként a hivatalhoz 
benyújtani. Amennyiben a hivatal ezt csak azért tette, hogy munkája legyen, akkor át kell 
vizsgálni a feladatát. A hivatalnak az lenne a feladata, hogy adjon segítséget, iránymutatást a 
szolgáltatónak, hogy valóban ki tudják dolgozni ezeket a képleteket. Ne mondja azt senki, 
hogy Magyarországon nem lehet a hődíj képletét kidolgozni. Nem hiszi el, hogy mindenkiét 
elutasították. Amennyiben alacsonyabb lenne a térítési díj, a szolgáltató még mindig bőven 
nem fizet rá. Az alapdíjjal teljes mértékben egyet ért. 
Ilyen szavak hangzottak el, hogy „próbálkozunk, remélem, bízom benne”… vagy 
csökkentenek valamit, vagy nem.  
Jól mehet az üzlet, mert ha tényleg ilyen jelentős tartozások vannak kint, nem lennének 
ilyenek az eredményességi mutatók. Ha pedig ilyenek a mutatók, akkor Nagyatád 
vonatkozásában nem lesz tragédia, ha nem 0,3 %-kal haladja meg, hanem inkább a térítési díj. 
A mostani emelés a lakosságnak lakásonként 7 ezer és 11 ezer forint közötti éves 
költségemelkedést jelentene, ami nem jelentéktelen emelkedés.  
Ezt a dolgot most nem tartja megnyugtatóan kezelhetőnek, nem támogatja.  
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Ormai István polgármester:  
Létezik egy gázdíj-támogatási rendszer, most is lesz egy ilyen és van egy olyan rendszer 
korábban, ami ezzel parallel, ami a távhőszolgáltatást igénybe vevőknek járt. Ez azt jelenti, 
hogy a kedvezményezettek távhőszolgáltatási díjkedvezményben részesülhetnek egy központi 
rendelet előírásai szerint.  
Jelenleg van egy érvényes hődíj, melynek az emelésére tesz javaslatot a szolgáltató 4,45 %-
kal úgy, hogy egyébként pedig az előzőekben eltelt idő során a szabadpiaci gáz ára csökkent, 
de ennyi idő alatt nem lehet keresztülvinni az Energiahivatalon, ez pedig 1,52 %-os 
csökkentést jelentene ahhoz a díjhoz képest, amit most javasolnak. Ha jól érti, ezt a 
csökkentést nem tudják érvényesíteni a jelenleg érvényes díjból.  
Háromféle dologról beszélnek: van egy most érvényes díj, van egy javasolt díj és lenne egy 
olyan ténylegesen érvényesített díj, ami ezt a csökkenést tartalmazza, amennyiben az 
elfogadásra kerül. Amennyiben nem, akkor marad a jelenleg érvényben lévő. Amennyiben ez 
az érvényesített díj életbe lépne, akkor az 2,86 %-os hődíj-emelés lenne. Ezt december 1. és 
31. között tartanák érvényben, mert január 1-től két dolog történhet: az egyik, hogy változik 
újra a szabadpiaci ár. Nőni fog? Marad? Csökken?  
 
Keszi László igazgató Dalkia Energia Zrt.: 
Jelen számítások alapján ugyanazon a szinten marad, amit elfogadásra javasolt hődíj 
vonatkozásában, 2.142 Ft/GJ gázárból képzett hődíj. Kb. ezen a szinten marad a szabadpiaci 
ár. A következő negyed év és nagyjából az év vége is látszik. 
A Dalkia Energia Zrt. valóban gazdasági társaság. Nem ingyen dolgozik egyetlen gazdasági 
társaság sem, szeretik azt, ha a befektetett munka megtérül. A Dalkia Energia Zrt. nagy 
„bizniszét” nem a távhőszolgáltatók jelentik ma Magyarországon, és főként nem a nagyatádi 
távhőszolgáltató. Azok a távhőszolgáltatók jelentik az üzletet, ahol vannak gázmotoros 
erőművek.  
A Magyar Energiahivatal  nem véletlenül hagyta jóvá a hődíjemelési javaslatot, sok 
szolgáltatót tud, akinek visszadobták.  A nagyatádi távhőszolgáltatónál a Dalkia Energia Zrt. 
éves nyeresége 5 %. A Magyar Energiahivatal ezért nem vitatja soha a hődíjmódosítás-
javaslatukat. Nem egy nagy üzlet ez számukra.  
Nem szeretnek és nem is akarnak árakat emelni, mert ez mind azt fogja eredményezni – 
főként a távhőszolgáltatónál – hogy a kintlévőség, az adósságállomány egyre nőni fog. Csak 
azt szeretnék lekövetni, amit a piac számukra diktál és nem szeretnék azt maguknak, hogy 
olyan behajthatatlan adósságok képződjenek, amikhez nem jutnak hozzá. Kórházaknál, 
közintézményeknél olyan adósságállomány halmozódott fel, hogy sok helyen el kellett 
indítani önkormányzatok ellen az adósságrendezési eljárást, mert nem tudnak már mit tenni. 
Ezek az eljárások nemhogy csökkennének, de az elkövetkezendő időben jelentős számban 
növekedni fognak sajnos.  
A jelenlegi ajánlat – melyet a Magyar Energiahivatal is jóváhagyott – a javasolt decemberi 
életbelépéssel, tisztességes, a többi távhőszolgáltatónál alkalmazott árakat is figyelembe véve, 
összehasonlítva, egyáltalán nem irreális, sőt, el is lehet fogadni. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet 3 igen, 7 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett 
nem fogadta el. 
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9.) Előterjesztés az önkormányzat 2011-2015. évre vonatkozó stratégiai ellenőrzési 
tervének és a 2011. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Az önkormányzat tevékenységének nagyon fontos területe a belső ellenőrzés, vagyon 
megóvásáról, működési eszközök takarékos, szabályos felhasználásáról szól.  
A célzott belső ellenőrzést társulás keretében két fő végzi, akik tapasztalatai szerint a 
munkájukat, jól, szakszerűen végzik. Felhívja a figyelmet az okmányellenőrzéseknél, ill. a 
mögötte lévő technikai dolgok ellenőrzésénél a vagyonhasznosítás szabályainak a betartására, 
gondol itt a leltárra, selejtezésre és a vagyonvédelmi tevékenység ellenőrzésére.  
A beterjesztett ellenőrzési munkatervben arányosan negyedévenként vannak felosztva a 
tervezett ellenőrzések, ami azt is jelenti, hogy ha az ellenőrzések között bármilyen felcserélés 
történik, akkor célszerű, hogy az arányosság megmaradjon.  
Javasolja a Nagyatádi Közoktatási Intézménynél II. negyedévre tervezett ellenőrzésnek vagy 
az előrehozását, vagy a hátrébbvitelét, esetleg egy másik ellenőrzéssel való felcserélését. 
Amennyiben a várható időpontban készül el az intézmény, előfordulhat, hogy az okmányok 
éppen be lesznek csomagolva a költözéshez. Az ellenőrzés a legrosszabb időszakra lett 
tervezve.  
 
Ormai István polgármester:  
Ez valóban segítő szándékú javaslat volt, előterjesztőként köszöni, de alaposan megfontolták 
az ütemet. Rossz lenne, ha a II. negyed évben – amely áprilisban kezdődik – még 
becsomagolva lennének a papírok az iskolánál. Nagyon nagy baj lenne akkor.  
 
Ormai István polgármester lezárja a napirend tárgyalását. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat 2011-2015. évre vonatkozó 
stratégiai ellenőrzési tervének és a 2011. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyására vonatkozó 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 10 igen 
szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
260/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzata az önkormányzat 2011-2015. évre vonatkozó 

stratégiai ellenőrzési tervét elfogadja: 
 

A belső ellenőrzés stratégiai ellenőrzési terve 
2011-2015. évekre 

 
Nagyatád Város Önkormányzata a költségvetési szervek belső ellenőrzéséről szóló 
193/2003. (XI. 26.) Kormányrendelet 19. §-a alapján és a korábbi évek belső ellenőrzési 
tapasztalatai figyelembe vételével a belső ellenőrzésre vonatkozóan az alábbi 
követelményeket fogalmazza meg: 
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a. Az önkormányzat célkitűzéseinek megvalósulása érdekében a hosszú távú belső 

ellenőrzési célkitűzések és stratégiai célok a következők: 
 
Az elkövetkező években az önkormányzatnak fő feladata a gazdálkodás pénzügyi 
egyensúlyának megőrzése, a működési költségekben való megtakarítási lehetőségek 
feltárása, a lehetséges bevételek beszedése, a működő intézményekben megfelelő 
szabályozottság és szervezettség biztosítása. Kiemelt cél a normatívák igénylése, 
elszámolása során a törvényi előírások betartása. Az Uniós (és egyéb) pályázati 
támogatások elnyerése, szabályszerű felhasználása, a közbeszerzések, valamint a 
közbeszerzési eljárások szabályszerű lebonyolítása. Évente ellenőrizni szükséges a 
költségvetési beszámoló megalapozottságát. 
 
Fentiekkel összhangban az ellenőrzések során ezek lesznek a hangsúlyos elemek, 
vizsgálandó témák, melyek a következő évek éves terveiben kerülnek konkrét 
megfogalmazásra. 

 
b. A belső kontrollrendszer értékelése 
 

Az államháztartási kontrollok alapvető célja az államháztartási pénzeszközökkel, 
vagyonnal történő szabályszerű, szabályozott, gazdaságos, hatékony és eredményes 
gazdálkodás. Az államháztartás kontrollja - mely kiterjed az államháztartás 
valamennyi alrendszerére, így az önkormányzati alrendszerre is - külső ellenőrzés és 
államháztartási belső kontrollrendszerek keretében történik. 
A belső kontrollrendszer a költségvetési szerv által a kockázatok kezelésére és 
tárgyilagos bizonyosság megszerzése érdekében kialakított folyamatrendszer, amely 
azt a célt szolgálja, hogy a költségvetési szerv megvalósítsa a következő fő célokat: 
- a tevékenységeket (műveleteket) szabályszerűen, valamint a megbízható 

gazdálkodás elveivel (gazdaságosság, hatékonyság és eredményesség) 
összhangban hajtsa végre; 

- teljesítse az elszámolási kötelezettségeket; 
- megvédje a szervezet erőforrásait a veszteségektől (károktól) és a nem 

rendeltetésszerű használattól. 
 

Az önkormányzati alrendszer belső pénzügyi ellenőrzési rendszere folyamatba 
épített, előzetes, utólagos és vezetői ellenőrzési tevékenységből (FEUVE), valamint a 
belső ellenőrzési tevékenységből tevődik össze. A FEUVE keretében a költségvetési 
szerv vezetője köteles olyan szabályzatokat kiadni, folyamatokat kialakítani és 
működtetni a szervezeten belül, amelyek biztosítják a rendelkezésre álló források 
szabályszerű, szabályozott, gazdaságos, hatékony és eredményes felhasználását.  

 
A FEUVE-nek biztosítania kell, hogy 
- a költségvetési szerv valamennyi tevékenysége és célja összhangban legyen a 

szabályszerűség, szabályozottság és megbízható gazdálkodás elveivel; 
- az eszközökkel és forrásokkal való gazdálkodásban ne kerüljön sor pazarlásra, 

visszaélésre, rendeltetésellenes felhasználásra; 
- megfelelő, pontos és naprakész információk álljanak rendelkezésre a 

költségvetési szerv működésével kapcsolatosan. 
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Az ellenőrzés minden intézménynél vizsgálja, hogy egy adott hiba hol, miért 
következhetett be, a rendszerben hol vannak a gyenge pontok. A folyamatba épített 
előzetes és utólagos vezetői ellenőrzés működtetését az 
önkormányzatnak/intézményeknek kell megoldaniuk, ebben tanácsadási jelleggel 
segítséget nyújthat, javaslatot tehet a belső ellenőrzés. A hibák felfedésével a cél 
elsősorban a további hibák kiküszöbölése, a rossz gyakorlat megszüntetése  

 
c. A főbb kockázati tényezők 
 

A vonatkozó jogszabályi előírások alapján a jegyző felel a kockázatok kezeléséért. A 
belső ellenőr évente az éves tervezési időszakban a hivatal és az önkormányzati 
intézmények folyamataira és tevékenységére kiterjedő kockázatelemzést végez, 
melynek eredményeire alapozva készíti el, illetve évente aktualizálja a belső 
ellenőrzési stratégiai tervet és az éves belső ellenőrzési tervet. A figyelembe vett 
kockázati tényezők és azok súlya a következő: 
 

1. Kontrollok értékelése     Súly: 5 
2. Változás / átszervezés     Súly: 4 
3. A rendszer komplexitása     Súly: 4 
5. Kölcsönhatás más rendszerekkel    Súly: 3 
4. Bevételszintek, költségszintek    Súly: 6 
6. Külső, illetve harmadik fél által gyakorolt befolyás Súly: 2 
7. Legutóbbi ellenőrzés óta eltelt idő    Súly: 2 
8. Vezetőség aggályai a rendszer működését illetően Súly: 3 
9. Pénzügyi szabálytalanságok valószínűsége  Súly: 4 
10. Jövőre gyakorolt hatás      Súly: 3 
11. Munkatársak tapasztalata és képzettsége   Súly: 3 
12. Közvélemény érzékelése     Súly: 4 

 
d. A belső ellenőrzésre vonatkozó fejlesztési terv 
 

A belső ellenőrzési feladatkör a fenti időszakban Nagyatádon a jelenlegi 1 fő 
létszámmal ellátható. Ez az ellenőri létszám arányban áll az elvégzendő feladattal. A 
belső ellenőrzés társulási szinten való ellátása lehetőséget biztosít a társulásban 
működő belső ellenőrök közötti együttműködésre, tapasztalatcserére. Ennek a 
lehetőségnek a kihasználására a következő időszakban is törekedni kell. 

 
e. A szükséges ellenőri létszám és az ellenőri képzettség 
 

A 2011-2015-ig terjedő időszakban az eddigi munkamegosztásnak megfelelően az 
önkormányzat belső ellenőrzési feladatainak ellátására 1 fő főállású belső ellenőri 
létszám elégséges, aki elvégzi Nagyatád város és a többcélú társulás intézményeinek 
belső ellenőrzését, valamint az önkormányzati intézmények fenntartói ellenőrzését. A 
belső ellenőr képzettségnek meg kell felelnie a költségvetési szervek belső 
ellenőrzéséről szóló 193 /2003. (XI. 26.) Kormányrendelet 11. § (1) bekezdésében 
foglaltaknak.  
 

f. A belső ellenőr hosszú távú képzési terve 
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A belső ellenőrzési feladatot ellátó köztisztviselő rendelkezik a Ber. 11. § (1) a) 
pontban előírt végzettséggel, az ÁBPE – továbbképzés I. ütemében a szakmai 
továbbképzés követelményeit 2010. évben teljesítette. 
A feladat elvégzéséhez szükséges a folyamatos továbbképzés, a jogszabályok és a 
változások ismerete, a központilag szervezett kötelező oktatásokon, ellenőrzési 
konzultációkon való részvétel biztosítása. A regisztrált könyvviteli szolgáltatást 
(mérlegképes) végzők évenkénti továbbképzésén való részvétel. A költségvetési 
szerveknél belső ellenőrzési tevékenységet végzők nyilvántartásba vételének és 
kötelező szakmai továbbképzésének való megfelelés.  
A továbbképzéseken való részvétel során törekedni kell a belső ellenőrzés speciális 
ismeretkörének bővítésére. 

 
g. A belső ellenőrzés tárgyi és információs igénye 
 

- Tárgyi igények biztosítása: 

1. Helyiség: a zavartalan munkavégzéshez külön iroda helyiség 
(biztosított). 

2. Berendezés: speciális irodabútor a számítógéppel végzett 
munkához (biztosított). 

3. Gépek, felszerelések: az ellenőrnek számítógép (biztosított). 
- Információs igények biztosítása: 

1. jogi háttér ismerete céljából: CD Jogtár, szakkönyvek, SALDO - 
tagság (biztosított). 

2. egyéb információs igények: Internet hozzáférési lehetőség, 
(biztosított). 

 
A belső információkat a vezetőkkel, intézményvezetőkkel, referensekkel történő 
személyes kapcsolattal, a beszámolók, költségvetések, az aktuális alap 
dokumentumok, átadásával biztosítja a hivatal. 
A külső információs igényt a minisztériumi honlap, valamint jogszabály-figyelési, 
konzultációs és továbbképzési lehetőségek biztosítják.  

 
h. Az ellenőrzés által vizsgálandó területek, prioritások 
 

A stratégiai időszakban a belső ellenőrzés kiemelt figyelmet fordít az intézmények 
gazdálkodásának, szükség szerint a szakmai feladatellátásának ellenőrzésére, illetve 
eseti jelleggel a szervezeti változásokhoz és esetleges átalakulásokhoz kapcsolódó 
témák vizsgálatára. A Polgármesteri Hivatal vonatkozásában folyamatosan kiemelt 
területe az ellenőrzéseknek a hivatal gazdálkodásának, beszámolási és könyvvezetési 
rendszerének, valamint irodai szintű szakmai feladatellátásának az ellenőrzése. 

 
 
2.) Nagyatád Város Önkormányzata az önkormányzat 2011. évi belső ellenőrzési tervét 

a mellékletben részletesen meghatározottak alapján, az alábbi ütemezés szerint 
elfogadja: 

 
Ellenőrzési munkaterv 

2011. 
    

Ellenőrzés tárgya, ellenőrzött szerv Ellenőrzések ütemezése Ellenőrzések típusai 
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  Időszak Nap   
I. negyedév       

Céljellegű juttatások elszámolása 2011. I. hó 10 Szabályszerűségi ellenőrzés 
Költségvetési beszámoló 

ellenőrzése 
2011. II. hó 5 Pénzügyi ellenőrzés 

Normatíva elszámolás 
megalapozottsága 

2011. III. hó 5 Szabályszerűségi ellenőrzés 

Városfejlesztő KFT ellenőrzése 2011. III. hó 10 Pénzügyi ellenőrzés 
Intézmények, polgárm.hivatal 2011. I. negyedév 9 Szabályszerűségi ellenőrzés 

I. negyedév összesen:   39   
        
II. negyedév       

Nagyatádi Közoktatási 
Intézmény 

2011. II. 
negyedév 

20 Pénzügyi ellenőrzés 

Közbeszerzések, közb. elj. vizsg. igény szerint 10 Szabályszerűségi ellenőrzés 

Uniós forrással tám. fejl. felh. igény szerint 10 Szabályszerűségi ellenőrzés 
II. negyedév összesen:   40   
        
III. negyedév       

NagyatádMed Kft. és Medical 
Investments Eü. Befekt. Zrt. 

2011. VII. hó 15 Pénzügyi ellenőrzés 

Nagyatádi Fürdők és Sportlét. 2011. VIII. hó 15 Pénzügyi ellenőrzés 
Intézmények, polgm. hivatal 2011. III. n.év 20 Szabályszerűségi ellenőrzés 

III. negyedév összesen:   50   
        
IV. negyedév       

Városgondnokság 2011. IV. n. év 15 Pénzügyi ellenőrzés 
Normatíva ig. megalapozottsága 2011. X-XI. hó 5 Szabályszerűségi ellenőrzés 
Intézmények, polgármesteri 

hivatal 
2011. IV. n.év 21 Szabályszerűségi ellenőrzés 

IV. negyedév összesen:   41   

Vizsgálat összesen:   170   
Továbbképzés  15   
Szabadság  36   
Tartalék  21   
Egyéb (adminisztráció)  12   
Szombat - vasárnap  105   
Fizetett ünnep  6   
Mindösszesen:   365   
 
 
Határidő: 2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
              Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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10.) Előterjesztés a Közbeszerzési Szabályzat módosításáról  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Közbeszerzési Szabályzat módosításáról 
szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
261/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat és 

Intézményei Közbeszerzési Szabályzatát az alábbiak szerint módosítja: 
 

a) A Szabályzat II. fejezete az alábbi új 3.2. ponttal egészül ki: 
 „3.2. Amennyiben hirdetmény nélküli tárgyalásos eljárás alkalmazásának 

igénye merül fel, úgy – értékhatártól függetlenül – beszerzési célokmányt kell 
készíteni, a II. 3.1. pont rendelkezéseinek figyelembe vételével.” 

 
b) A Szabályzat II. 3.2. pontjának számozása II. 3.3. pontra változik. 
 
c) A Szabályzat II. 3.3. pontja, a  III. 1.3. a) pont első francia bekezdése, valamint az 

V. 3.2. a.) pontja a „… a II. 3.1.” szövegrész után kiegészül az „és II. 3.2.” 
szövegrésszel. 

 
d) A Szabályzat II. 5. pontja hatályát veszti. 
 
e) A Szabályzat III. 1.3. a.) pontjának második francia bekezdésében, valamint az  

V. 2.2. a.) pontjában a „II. 3.2.” szövegrész helyébe a „II. 3.3.” szövegrész lép. 
 
f) A Szabályzat III. 1.3. c.) pontja az alábbiak szerint módosul: 
 „c.) a beszerzés abból a szempontból történő megvizsgálása, hogy a beszerzés 

tárgyának jellege lehetővé teszi-e a közbeszerzés egy részére történő 
ajánlattétel biztosítását; amennyiben a beszerzés tárgyának természetéből 
adódóan részajánlattételi lehetőség biztosítható és annak lehetővé tétele 
megfelel a Kbt. 50. § (3) bekezdés a-b) pontjaiban foglaltaknak, a felhívásban 
a közbeszerzés egy részére történő ajánlattétel lehetővé tétele,” 

 
g) A Szabályzat III. 1.3. g.) pontjában szereplő „b-i) pontja” szövegrész „b-h) 

pontja” szövegre változik. 
 
h) A Szabályzat III. 1.3. h.) pontja hatályát veszti. 
 
i) A Szabályzat IV. 1. pontjában az „írásban” szó helyébe az „írásban, illetőleg 

elektronikusan” szövegrész lép. 
 
2.) A Közbeszerzési Szabályzat módosított rendelkezéseit a fenti módosítások 

elfogadását követően megkezdett közbeszerzési eljárásokban kell alkalmazni. 
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Határidő: 2010. november 26. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
11.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Európai Uniós támogatással 

megvalósuló fejlesztéseiről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Európai 
Uniós támogatással megvalósuló fejlesztéseiről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
262/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
A képviselő-testület a Nagyatád Város Önkormányzata Európai Uniós támogatással 
megvalósuló fejlesztéseiről szóló előterjesztésben foglaltakat elfogadja. 
 
Ormai István polgármester 20 perc szünetet rendel el. 
 
Szünet után:  
 
 
12.) Előterjesztés „Nagyatád fenntartható fejlődésének helyi programja” elfogadásáról 

Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Elsősorban infrastrukturális jellegű, elsősorban a környezetet érintő tennivalók kerültek 
megfogalmazásra, a fejlesztési feladatokhoz szükség van egy szakmai dokumentum 
elkészítésére és biztosítására. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A tervezet főleg környezetvédelmi szempontokra helyezi a hangsúlyt, de foglalkozik a 
szociális ellátástól kezdve az egészségüggyel, a foglalkoztatási, demográfiai viszonyokkal.  
A program nincs összhangban az aktuális kormány programjaival, értékrendjével.  
Fontosnak tartaná, hogy a nemzeti keresztény értékek nagyobb hangsúlyt kapjanak.  
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Ormai István polgármester:  
Egy másik dokumentumot, programot  2011 márciusában tervez elfogadni a képviselő-
testület. Az a dokumentum teljes körűen tartalmazza, hogy a képviselő-testület mit szeretne a 
következő négy évben, milyen értelmű és milyen célú programokat, folyamatokat kíván 
megvalósítani. Abban a programban a beruházási jellegű dolgoktól a közoktatáson és a 
különböző ellátási formákon keresztül egészen a társadalmi kapcsolatokig minden benne van. 
A sokkal szűkebb dokumentum kifejezetten arra irányul, amiről a képviselő úr is beszélt.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád fenntartható fejlődésének helyi 
programja” elfogadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
263/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád fenntartható 
fejlődésének helyi programját elfogadja. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
13.) Előterjesztés a Mecsek-Dráva Önkormányzati Társulás Szervezeti és Működési 

Szabályzatának elfogadásáról  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Tudható-e, hogy ez alatt a 7 év alatt mennyi volt az önkormányzat befizetése, milyen 
kötelezettségek keletkeztek a projekt keretein belül? Mi volt a hozadéka a város számára?  
Milyen szintű rálátás van a folyamatokra, gondol itt arra, hogy a társulási tanácsban, ill. a 
Pénzügyi Bizottságban valamilyen módon képviseltetve van-e az önkormányzat?  
 
Ormai István polgármester:  
Nincs 7 éve, de ez a lényegen nem változtat, az önkormányzat nincs az elsők között, 
tagdíjfizetésben pedig végképp nem.  
Szemléletes folyamat indult el, elsősorban a környezetvédelmi jellegű programok kapcsán 
Magyarországon abban az időben, amikor ez a társulás is létrejött és kialakult, megfogalmazta 
a programját. Elsősorban a hulladékgazdálkodás és a szennyvíz-elvezetés, szennyvízkezelés 
az a két program, ahol olyan szabályozók voltak jelen a támogatási rendszerben, amik azt 
ösztönözték, hogy ilyen jellegű, viszonylag nagy társulások alakuljanak és ezek a társulások 
az általuk leképezett területeken valósítsák meg ezeket a programokat. Tolna- Baranya-
Somogy megyéből vesznek részt ebbe a programban települések. Az a cél fogalmazódott 
meg, hogy két dolog valósuljon meg egy projekt keretében. Az egyik, hogy egy korszerű 
hulladékgazdálkodási rendszer jöjjön létre a hulladék begyűjtésétől kezdve azoknak a végső 
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hasznosításáig és kezeléséig. Ez valóban átfogó rendszer, a lényege, hogy a kor színvonalán 
álló korszerű rendszerben valósuljon meg és hatékonyan tudja a feladatot ellátni. A másik 
eleme az, hogy a program keretében mintegy száz hulladéklerakó rekultivációja valósul meg. 
A dolgok nagyon sok szálon futnak, összefüggésben vannak egymással. Törvényi előírás 
mondja meg azt, hogy milyen típusú és adottságú, milyen feltételekkel rendelkező 
hulladéklerakón lehet kommunális hulladékot elhelyezni. Azt is kimondja a törvény, hogy 
amely hulladéklerakók nem felelnek meg ezeknek az előírásoknak, azokra konkrétan meddig 
lehet hulladékot beszállítani és elhelyezni. Ez a határidő többször módosítva lett az elmúlt 
évek során, az elmúlt évtizedben, míg eljutottak oda, hogy nem hosszabbították tovább és 
nagyon sok hulladéklerakóra nem lehet már behordani a kommunális hulladékot, hanem a 
kijelölt, megfelelő módon elkészített lerakókra szállítják azokat. 
Ez a Mecsek-Dráva Hulladékgazdálkodási Program három olyan ponton kapcsolódik az 
önkormányzat feladataihoz, ami a rendszerben konkrétan kifejezhető és bemutatható. Az 
egyik egy hulladékudvar létesítése, ami olyan helyen valósul meg, ahol az elérhetősége és a 
használhatósága kedvező, ez a város keleti kivezető szakaszán, a Szarvas utca mellett, a 
Városgondnokság területének a keleti szélén van. Ott egy korszerű hulladékudvar létesül, ami 
alkalmas arra, hogy minden lakossági kommunális, veszélyes hulladékot stb. befogadjanak, 
térítésmentesen el lehet ott helyezni. Utat is építenek addig a pontig, amíg a hulladékudvar 
lesz. Azért is ez a hely került kihelyezésre, mert könnyen elérhető, mégis a város lakott 
területén kívül helyezkedik el és olyan helyen van, ahol potenciálisan érdemes egy fejlesztést 
megvalósítani.  
Ugyanilyen fontosságú a hulladéklerakó rekultivációja. A nagyatádi hulladéklerakó 
önkormányzati tulajdonban van, mely rekultivációját meg kell valósítani, ezt ez a program 
megteszi. Ez azt jelenti, hogy e két beruházás teljes egészében ezen program keretében 
valósul meg.  
A harmadik elem, különböző edényzetek, gyűjtőrendszerek biztosítása.  
Ezen program nagyságrendje eléri azt a határt, ami a legnagyobb beruházási értékhatáron túl 
van, tehát közvetlenül brüsszeli bírálat és irányítás alatt áll, nagyon lassan halad. A 
önkormányzat programjai 3-4 év alatt valósulnak meg, annyi idő kell ahhoz, hogy egy 
pályázat beadásától a kivitelezésig el lehessen jutni.  
Jelen pillanatban küzdenek és nagyon nehezen boldogulnak a közbeszerzési eljárással, amely 
Európai Uniós szintű. Kettő eredménytelenül zárult különböző okok miatt, mindegyikre 
voltak pályázók, csak nem tudtak eredményt hirdetni, most van kiírás alatt egy harmadik 
közbeszerzési eljárás a program megvalósítására.  
Itt tart jelenleg a dolog. Nyilván határidők vannak, Pécs városa a program gesztora. Pécs 
Megyei Jogú város vezényli, irányítja ezt a programot, a polgármester úr a társulás elnöke.  
Bízik abban, hogy sikerül lebonyolítani a közbeszerzési eljárást és a következő években 
megvalósulnak ezek a beruházások. Ez azért is fontos, mert az önkormányzat jobb helyzetbe 
kerül, ugyanakkor azt is tudni kell, hogy a gyűjtés maga nem érinti a mostani szolgáltatási 
szerződéseket. Olyan összefüggés áll fenn, hogy a program során megvalósuló beruházások 
és beszerzett berendezések, járművek a társulás tulajdonába kerülnek, az önkormányzatok 
közösségének a tulajdonává válnak.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő: 
A hulladékudvar megépülésének ügye már két éve húzódik azon a helyen, arról volt szó, hogy 
egy teljesen zárt technológiás lesz és nem minden fajta hulladékot fogad. Ha odavisznek 
mindenfajta kommunális hulladékot, bűzössé válik addig, amíg el nem szállítják, vagy nem 
tömörítik. A lakott területhez nagyon közel van, szinte körbe van véve lakóházakkal, egy 
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részének szomszédságát pedig értékesíteni kívánják. Ha mindenfajta hulladékot befogad, 
akkor határozottan tiltakozik az ellen, hogy ott ilyen létesüljön, főleg, ha nem zárt 
technológiás.  
 
Ormai István polgármester:  
Tényleg igaza van a képviselő úrnak, rosszul mondta, pont ellenkezőleg van! Kifejezetten 
nem kommunális hulladékot fogad be, csak speciálisat, pl. hűtőszekrény, televízió, bútorok 
stb.  
Elnézést kér a tévedésért. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Megnyugtatja az ott lakókat, tehát itt akkor arról van szó, ami már két évvel ezelőtt is el lett 
mondva. Sem zaj, sem bűz, sem fertőzés, vagy vegyi anyagok által keltett zavaró tényező nem 
keletkezik zavarva az ott lakók nyugalmát, sőt, egy elhanyagolt rész kerül rendbetételre és a 
terület megközelíthetősége is sokkal jobb lesz. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Tudván, hogy mi is a célja ennek a projektnek, mégis szkeptikus. Egy dolog mindenképpen 
szembetűnik, a pozitívumait eddig nem lehetett érezni, a negatív hatásokat pedig igen, hiszen 
a hulladékszállítás díjának emelése az egész lakosságra ráterhelődik. Bár idén nem volt 
emelés, de januárban időszerű lesz az elhalasztott emelést végrehajtani. A folyamatokba a 
pécsi gesztorság miatt nem lehet beleszólni.  
 
Ormai István polgármester:  
Két külön dolgot mondott a képviselő úr. Persze, jó lenne, ha minél előbb megvalósulna, 
ebben nincs nézeteltérés közöttük. Vitatkozna azonban a vonatkozásban, hogy egy picit úgy 
tűnik most, azt mondja a képviselő úr, hogy nincsen semmi hozadéka, csak negatív. Nincsen 
semmi hatása, hozadéka jelenleg! Az, hogy a hulladékgazdálkodás során nem lehet használni 
a nagyatádi lerakót, nem ennek a programnak a következménye. Itt nem illeszkedik a 
képviselő úr által elmondottakhoz. Az egy törvényi előírás volt.  
Még mindig az az önkormányzat érdeke, hogy ott legyen és megvalósuljon ez a kiírt program 
Nagyatádon.   
 
Melsin Valentin képviselő: 
Nem vitatkozni szeretne, itt volt az elmúlt négy évben tudja, hogy milyen folyamatok voltak. 
Azt is tudja, hogy a nagyatádi hulladéklerakót meghatározott ideig lehet üzemeltetni, utána 
mindenképpen be kellene zárni és az önkormányzatnak kellene rekultiválni ha nem lenne ez a 
projekt, amiben remélhetőleg forrást kap a város és nem a saját költségvetését terheli majd.  
Az is tény, hogy emiatt a program miatt került korábban bezárásra a nagyatádi hulladéklerakó. 
Tudja, hogy nem az lett volna a hosszú távú megoldás, hogy haladékot kérjenek a bezárásra, 
de ez is benne van a dologban. 
Abban egyet értenek, hogy ha a projekt megvalósul, az mindenkinek jó lesz.  
 
Ormai István polgármester:  
Pont fordítva történt! A lehető legesleghosszabb ideig tartották nyitva a lerakót, többször 
kérték a meghosszabbítást. A Mecsek-Dráva Hulladékgazdálkodási Programnak semmilyen 
hatása nem volt arra, hogy a nagyatádi lerakó meddig üzemelhet, a szolgáltató mindent 
megtett, különböző szakmai dokumentációkkal alátámasztva több alkalommal is kérte a 
meghosszabbítást, melyet mindig meg is kapott, de volt egy végső határidő, ami után senki 
nem kapta meg, az összes többit is meg kellett szüntetni. 
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A képviselő úr nem fogalmazott pontosan. Mindent megtettek és a lehető leghosszabb ideig 
tartották nyitva a lerakót. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nyilván ezt a helyzetet, amibe került az önkormányzat nem saját maga akarta, egy 
kormányzati elhatározás volt, hogy mi fog történni a környezetvédelemmel Magyarországon 
és ebbe bele illett ez a hulladéklerakó. A városnak két lehetősége volt: belép valamelyik ilyen 
társaságba, vagy nem. Amennyiben nem lép be, akkor az olyan következményekkel járt 
volna, amit Nagyatád városa nem vállalhat fel. Meg kell nézni a területi felosztást, hogy 
Nagyatád miért a pécsi gesztorság alá tartozik. Furán nézett volna ki, ha Nagyatád 
egyedüliként pl. Kaposvárhoz tartozik, a többiek pedig a Mecsek-Drávához.  
A dublini hulladékégetőt 12 év alatt építették fel például, az időtávlaton különösebb 
csodálkoznivaló nincs. Szomorú az, hogy ennek minden előnye mellett a lakosságra ez plusz 
terheket rótt, ami ellen nem lehet tenni semmit.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Az út-, és járdaépítésnél keletkezett beton,- aszfalttörmeléket hol helyezték el? Van a 
városban egy külön hely, ahol el lehet helyezni? 
 
Ormai István polgármester:  
Az önkormányzat deponálta a laktanyában, az a szándék, hogy ledarálják és visszahordják a 
megfelelő utakra.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Mecsek-Dráva Önkormányzati Társulás 
Szervezeti és Működési Szabályzatának elfogadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 10 igen 
szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
264/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról 

szóló 1990. évi LXV. törvény 18. § (1) bekezdésében meghatározott a Mecsek-Dráva 
Regionális Szilárdhulladék Kezelő Rendszer Létrehozását Célzó Önkormányzati 
Társulás egységes szerkezetbe foglalt Szervezeti és Működési Szabályzatát a 
Társulási Tanács által 19/2010. (VI. 1.) számú határozattal jóváhagyott tartalommal 
elfogadja. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 

polgármesterét a Mecsek-Dráva Regionális Szilárdhulladék Kezelő Rendszer 
Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás egységes szerkezetbe foglalt Szervezeti 
és Működési Szabályzatának aláírására. 
 

Határidő: 2010. december 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
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14.)  Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény maximális csoport/osztálylétszámai 
eltérésének engedélyezéséről 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Az óvodai csoportlétszámok tartalmazzák-e az előfelvételeseket, vagy a jelenlegi létszámot 
tartalmazzák? Hány fő van jelenleg a csoportokban? A bölcsőde a Rinyamenti Szociális 
Szolgáltató Központhoz tartozik, a bölcsődevezető véleménye, ill. tapasztalata alapján az 
óvodák folyamatosan vették át azokat a gyerekeket, akik betöltik a három évet. Várható, hogy 
még bekerülnek?  
 
Ormai István polgármester:  
Tartalmazza az előterjesztés, hogy folyamatos a felvétel az óvodában.  
 
Szakályné Pintér Mária főigazgató, Nagyatádi Közoktatási Intézmény: 
Az előterjesztés lehetséges, hogy nem részletezi ilyen szinten, de az óvodába folyamatos a 
beóvodáztatás, a harmadik évét betöltő gyerekek nevelését, oktatását kezdheti meg az 
intézmény. Figyelembe vették már ezeket az értékeket. Az adatok a törvény általi maximális 
létszámot tartalmazzák, figyelembe véve az előfelvételeseket, az az igény, amennyire 
felmehet az óvodai csoport létszáma.  
Tehát természetesen figyelembe vették a képviselő asszony által kérdezett vonatkozást.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Közoktatási Intézmény maximális 
csoport/osztálylétszámai eltérésének engedélyezéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
265/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a fenntartói jogok 
gyakorlója a Nagyatádi Központú Nevelési és Oktatási Intézményfenntartó Társulás 
által fenntartott Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat közoktatási intézmény óvodáiban és 
iskoláiban, a jogszabályban meghatározott csoport/osztálylétszámok eltérését a 
melléklet szerint engedélyezi.  
 
 
Határidő:  2010. november 30. 
Felelős:  Ormai István 
    Dr. Kovács Ildikó 
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15.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító okiratának módosításáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító 
okiratának módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
266/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Közoktatási 

Intézmény alapító okiratának módosítását a mellékelt módosító okirat szerint 
jóváhagyja.  

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosító okiratot és az egységes 

szerkezetbe foglalt alapító okiratot az aláírást követően – törzskönyvi nyilvántartás 
céljából – a Magyar Államkincstárnak küldje meg. 

 
Határidő: 2010. december 3. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
16.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal alapító okiratának módosításáról 

Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Polgármesteri Hivatal alapító okiratának 
módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
267/2010. (XI. 25.) számú határozat: 

 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal 

alapító okiratának módosítását a mellékelt módosító okiratok szerint jóváhagyja. 
 
2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosító okiratot és az egységes 

szerkezetbe foglalt alapító okiratot az aláírást követően - törzskönyvi 
nyilvántartásba vétel céljából - a Magyar Államkincstárnak küldje meg. 

  
 Határidő: 2010. december 3. 
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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17.) Előterjesztés az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola alapító okiratának 
módosításáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola 
alapító okiratának módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
268/2010. (XI. 25.) számú határozat: 

 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ady Endre Gimnázium 

és Szakközépiskola alapító okiratának módosítását a mellékelt módosító okirat 
szerint jóváhagyja.  

 
2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosító okiratot és az egységes 

szerkezetbe foglalt alapító okiratot az aláírást követően – törzskönyvi nyilvántartás 
céljából – a Magyar Államkincstárnak küldje meg. 

 
Határidő: 2010. december 3. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
 

18.) Előterjesztés az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola iskolaszékébe fenntartói 
képviselő delegálásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola 
iskolaszékébe fenntartói képviselő delegálásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
269/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ady Endre Gimnázium és 
Szakközépiskola iskolaszékébe Melles Zoltán képviselőt delegálja.  
 
Határidő: 2010. december 1.  
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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19.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással kötött 
pedagógiai szakszolgálati feladat ellátási megállapodás módosítására  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulással kötött pedagógiai szakszolgálati feladat ellátási megállapodás 
módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
270/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsával a pedagógiai szakszolgálati feladatok 
ellátásra kötött megállapodást a melléklet szerinti módosításokkal és kiegészítésekkel 
elfogadja.  
 
Határidő: 2010. november 30.  
Felelős: Ormai István polgármester 

 
 

20.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása Társulási 
megállapodásának módosítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulása Társulási megállapodásának módosítására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
271/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulása társulási megállapodását az alábbi módosításokkal és 
kiegészítésekkel elfogadja. 
 
I. A társulási megállapodás „2. Feladatellátás módja” az alábbiak szerint módosul: 

 
2. Feladatellátás módja 
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A.) Az alapfokú oktatás-nevelés feladatainak ellátása 
 

2.) Pedagógiai szakszolgálat  
 
A társulás 18 települési önkormányzat (Bakháza, Beleg, Bolhás, Háromfa, Görgeteg, 
Kaszó, Kisbajom, Kutas, Lábod, Nagyatád, Nagykorpád, Ötvöskónyi, Rinyabesenyő, 
Rinyaszentkirály, Segesd, Somogyszob, Szabás, Tarany) működési területén a 
pedagógiai szakszolgálati feladatokat az alábbi módos szervezi:  
 
 
- a logopédiai ellátást, a nevelési tanácsadást, konduktív pedagógiai ellátást, 

gyógypedagógiai tanácsadást, iskolapszichológiai feladatok ellátást, korai 
fejlesztés és gondozást, továbbtanulási és pályaválasztási tanácsadást Nagyatád 
Város Önkormányzata Képviselő-testületével kötött külön megállapodás alapján 
biztosítja Bakháza, Bolhás, Görgeteg, Háromfa, Kaszó, Kisbajom, Kutas, Lábod, 
Nagyatád, Nagykorpád, Ötvöskónyi, Rinyabesenyő, Rinyaszentkirály, Segesd, 
Somogyszob, Szabás és Tarany településeken, melyet a Nagyatádi Óvoda, 
Általános és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálatnál foglalkoztatott szakemberek végeznek.  

-  a logopédiai ellátást Segesd és Tarany településeken a Segesd központú 
mikrokörzeti társulás intézményének szakszolgálata biztosítja.  

- a gyógy-testnevelés biztosítását az alábbiak szerint végzi: 
− Kutas-Lábod Mikrotérségi Általános Iskolánál foglalkoztatott gyógy-

testnevelés szakképzettségű testnevelő tanár látja el Kutas, Beleg, Lábod, 
Nagykorpád és Szabás községek iskoláiban a tanulók gyógy-testnevelési 
foglalkozásait.  

− Somogyszob község általános iskolájában foglalkoztatott gyógy-testnevelés 
szakképzettségű testnevelés tanár végzi el a somogyszobi iskolában a 
tanulók gyógy-testnevelési foglalkozásait.  

− Nagyatád város általános iskoláiban foglalkoztatott gyógy-testnevelés 
szakképzettségű testnevelés tanárok végzik el a nagyatádi és a háromfai 
iskolákban a tanulók gyógy-testnevelés foglalkozásait.  

− A görgetegi általános iskoláiban foglalkoztatott gyógy-testnevelés 
szakképzettségű testnevelés tanárok végzik el a görgetegi és a 
rinyaszentkirályi iskolákban a tanulók gyógy-testnevelési foglalkozásait.  

− Segesd-Tarany általános iskolában foglalkoztatott gyógy-testnevelés 
szakképzettségű testnevelés tanár végzi el a segesdi és a taranyi iskolában 
a tanulók gyógy-testnevelési foglalkozásait.  

 
II. V. fejezet: a többcélú társulás szervezeti rendszerében a Rinyamenti Szociális 

Szolgáltató Központ 9. pontja az alábbiak szerint módosul: 
 

 9.) Az intézményi ellátás igénybevétele: 
 

Az intézmény által végzett szociális ellátás iránti igényt a székhely és az 
intézményegység helye szerinti településeken az intézményvezetőnél, illetve az 
intézményegység vezetőnél, a többi településen a polgármesternél kell benyújtani.  
 
Az intézményi ellátás igénybevételéről az intézmény vezetője dönt. 
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Határidő: 2010. november 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
21.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. Javadalmazási és Közzétételi 

Szabályzatának elfogadásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 100 %-os önkormányzati tulajdonban van, kifejezetten a 
városközpont rekonstrukciós program kapcsán jött létre, a bonyolítást, menedzselést végzi. A 
gazdasági társaság megléte kötelező pályázati elem volt. Önkormányzati fejlesztések, 
projektekhez kapcsolódó menedzselési, pályázatokkal kapcsolatos feladatokat látja el.  
A szabályzat elfogadása kötelező elem.  
Az előterjesztés kiegészítésében azt javasolják a Kft.-vel kapcsolatosan, hogy az előző ülésen 
megbízott Felügyelőbizottság elnöke Ágoston Gábor legyen. A társaságnál a könyvvizsgálói 
feladatokat Széchenyiné Varga Erika lássa el.  
A fentiekkel egészíti ki a határozati javaslatot, kéri, hogy mindezekkel együtt fogadja el a 
képviselő-testület a határozati javaslatot. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. Javadalmazási 
és Közzétételi Szabályzatának elfogadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
272/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Városfejlesztő 

Kft. törvényes működése érdekében az előterjesztés mellékletében szereplő 
Javadalmazási és Közzétételi Szabályzatot elfogadja. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a Nagyatádi 

Városfejlesztő Kft. tulajdonosa a Kft. felügyelőbizottsági elnökének 
 
   Ágoston Gábort (7500 Nagyatád, Hunyadi u. 7. fsz. 4.) 
 
 2010. november 26-tól határozatlan időre megbízza. 
 
 A felügyelőbizottság elnöke és tagjai feladatukat díjazás nélkül látják el. 
 
3.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a Nagyatádi 

Városfejlesztő Kft. tulajdonosa a Kft. könyvvizsgálójaként 
 
   Szécsényiné Varga Erikát (7500 Nagyatád, Temesvári u. 3.) 
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 2010. november 26-tól 2012. november 25-ig, kettő évre megbízza. 
 
 A könyvvizsgáló díjazása évi nettó 80 ezer forint. 
 
4.) A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a határozati 

javaslatban elfogadott pontokat a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. alapító okiratában 
átvezetesse, továbbá az ehhez kapcsolódó dokumentumokat aláírja és a szükséges 
nyilatkozatokat megtegye. 

 
Határidő: 2010. november 26. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
22.) Előterjesztés a NA-TOUR Bt.-vel kötött bérleti szerződés módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Az önkormányzatnak is segítenie kell a helyi foglalkoztatókat, vállalkozásokat. Ez a 
vállalkozás 2001. óta tisztességgel fizette a bérleti díjat, ill. a helyi adókat, akkor, amikor a 
gazdasági helyzet miatt nem úgy mennek a dolgok, különösen  a szolgáltatóiparban, amikor 
az önkormányzatnak és a képviselő-testületnek is gesztus értékkel kell az ilyen jellegű 
kérésekhez viszonyulnia. Az önkormányzat számára nagyon fontos, hogy ezek a 
vállalkozások megmaradjanak. Javasolja, hogy a testület fogadja el a határozati javaslatot. 
 
Ormai István polgármester:  
A vállalkozó kérése reális. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a NA-TOUR Bt.-vel kötött bérleti szerződés 
módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
273/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a NA-TOUR Bt.-nek a 

Jóléti tótól északra elhelyezkedő 150 m2 nagyságú terület 2011. évi használati díját a 
2001. évben induló 150.-Ft/m2/hó – akkor még ÁFA mentes – használati díj évente a 
fogyasztóiár-index mértékével növelt értékén állapítja meg, azaz 249.-
Ft/m2/hó+ÁFA-ba, amely a 2010. évre a KSH által megállapításra kerülő 
fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 
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2. A Képviselő-testület megállapítja, hogy az 1. pontban meghatározott használati díj 
csak 2011. évre vonatkozik, az minden év január 1 napjától a KSH által az előző évre 
megállapított fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 

 
3. A Képviselő-testület úgy határoz, hogy a NA-TOUR Bt.-nek a használati díjat évente 

egyszer egyösszegben kell megfizetnie minden év július 31. napjáig 
 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a módosított használati 

szerződés aláírására.   
 
Határidő: 2010. december 31. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
23.) Előterjesztés a Városi Termál Strandfürdő melletti beépítetlen ingatlan értékesítési 

feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A jelenlegi 57,5 m Ft + ÁFA mennyivel csökkent az első kiírás óta? 
 
Ormai István polgármester:  
Ugyanannyi. 
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városi Termál Strandfürdő melletti 
beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
274/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a Városi 

Termál Strandfürdő mellett fekvő, nagyatádi 75/14 helyrajzi számú, 24.712 m2 
nagyságú beépítetlen ingatlan értékesítésére a 174/2010. (VIII. 26.) számú 
határozatával jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására az ott megadott 
határidőig ajánlat nem érkezett, a pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2. A Képviselő-testület az önkormányzat tulajdonában álló, Városi Termál 

Strandfürdő mellett fekvő nagyatádi 75/14 helyrajzi számú, 24.712 m2 nagyságú 
beépítetlen ingatlan tulajdonjogának elnyerésére: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
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- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott ingatlan értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) Az ingatlan értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja is az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben megállapított árral 
azonos összeg, azaz négyzetméterenként 2.330.-Ft+ÁFA, amely a 24.712 m2 
nagyságú területre vetítve 57.578.960.-Ft+ÁFA, azaz Ötvenhétmillió-
ötszázhetvennyolcezer-kilencszázhatvan forint+ÁFA. 

b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 
során kialakult vételárat az eladó részére az adás-vételi szerződés aláírásával 
egyidőben, egy összegben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 

- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- a közművekre, és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén többlet közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti az adás-vételi szerződést akkor annak 

költsége, amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget, az ingatlan tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi szerződés 
megkötésével egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú 
költségvetési elszámolási számlájára befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 3.000.000.-Ft, azaz Hárommillió forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: az ingatlant a többször módosított 34/2004. (X. 1.) 

önkormányzati rendelettel jóváhagyott helyi építési szabályzat, az OTÉK, a 
hatályos építésügyi jogszabályok, valamint a szakhatósági előírások, a vonatkozó 
jogszabályok betartásával lehet beépíteni.  
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Az ingatlant az adás-vételi szerződés aláírásának napjától számított 5 éves 
beépítési kötelezettség terheli az eladó javára. 

 
Az eladó önkormányzatot az ingatlan beépítéséig, vagy az adás-vételi szerződés 
aláírásától számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A 
vevő hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő 
bejegyzéshez. A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt. 

 
4. A Képviselő-testület hozzájárul a nagyatádi 75/14 helyrajzi számú ingatlan 

jelzálogjoggal történő megterhelhetőségéhez, valamint annak ingatlan-
nyilvántartásba történő bejegyzéséhez. 

5. A Képviselő-testület kötbért köt ki arra az esetre, amennyiben a nagyatádi 75/14 
helyrajzi számú ingatlan 5 év alatt nem kerül beépítésre, és az önkormányzat nem 
tudja, vagy nem akarja azt visszavásárolni. A kötbér összege a tulajdonos általa az 
eladó részére megfizetett bruttó vételár 25 %-a.  

 
6. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

7. A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
8. A Képviselő-testület az ingatlan értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésen dönt. 
 
9. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
  

Határidő: 2010. november 30. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
 
24/A.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Dr. Novák János elnök 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
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275/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottsága a 2010. november 24-i ülésén átruházott hatáskörben: 

- a Nagyatád, Korányi utca 4. szám alatti társasház földszintjén lévő, nagyatádi 
441/3/A/40 helyrajzi számú, 69 m2 nagyságú helyiség bérlőjének kijelölésére, 

- a Nagyatád, Somogyszobi utca 15/2. szám alatti ingatlanon lévő, az 
önkormányzat tulajdonában álló, összesen 34,52 m2 nagyságú garázsra a 
Somogy Megyei Temetkezési és Szolgáltató Kft-vel (7400 Kaposvár, Mező utca 
2.) kötött bérleti szerződés meghosszabbítására, 

hozott döntéseit jóváhagyja.  
 
 
24/B.) Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Melles Zoltán elnök 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Kéri, hogy a létesítményhasználatokat vegyék figyelembe egy külön sorban, így láthatóvá 
válna, hogy az ifjúságért, a sportért mennyit tett az önkormányzat, ill. az adott intézményként 
hogyan szerepel bevételként, még hogyha csak virtuálisként is.  
 
Ormai István polgármester:  
Mindig megállapításra kerül az, hogy mely sportegyesület milyen értékben használhatja a 
sportlétesítményeket számára térítésmentesen és az intézmény sem kap ezért pénzt.  
Az érték megjelenése a lényeg, ezeket a pénzeket nem szeretnék odaadni az intézményeket, 
hanem az alap költségvetési támogatásból tudják ezt a feladatot ellátni.  
Így valóban láthatóvá válna, hogy még ezt is teljesítették. Jelen esetben 850 ezer Ft 
uszodahasználat többletet biztosít az önkormányzat az év II. felére a Nagyatádi Úszó és 
Kerékpáros Sportegyesületnek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú -11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
276/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Oktatási, Kulturális és 
Sport bizottság 2010. november 23-i ülésén hozott 55/2010. (XI.23.) számú, a Nagyatádi 
Úszó és Kerékpáros Sportegyesület létesítmény használati támogatásának 850.000 Ft-al 
történő megnöveléséről szóló határozatát jóváhagyja.  
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25/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Polgármester úr 28-án az uszoda mellett szállodafejlesztést tervező projekt vezetőivel 
megbeszélést folytatott. Kéri, hogy amennyiben lehetőség van rá – lévén szintén 
idegenforgalommal foglalkozik – szeretne jelen lenni az idegenforgalmi megbeszéléseken. 
Nagyon megköszöni, ha a polgármester úr ezt tudja biztosítani számára.  
 
Ormai István polgármester:  
Értem. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
277/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
 
25/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
278/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
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26.) Interpellációk, kérdések 
 
Dr. Novák János képviselő: 
A Szabadság u. 13. számú ház tulajdonosának az a kifogása, hogy a VOLÁN területéről a 
csapadékvíz a kertjébe folyik, az utcán sincs az árok megfelelően kitisztítva.  
Az Ady u. 44. szám mögötti területen tószerűen megáll a víz, a kertek állandóan víz alatt van, 
a tulajdonosok nem tudják használni azokat. Kéri, hogy a terület megvizsgálását vonják bele a 
korábban összeállított listába, amely a kritikus területeket érintette.  
Az Újkútpusztai út egyre kritikusabb állapotba kerül. Az irodavezető arról tájékoztatta, hogy 
felvette a kapcsolatot a SEFAG vezetőjével, valamint a lakók megkeresték Kárpáti László 
alpolgármester urat is az ügyben.  
A Szabadság tér Csalogány utcáig nyúló járdaszakasz ügyében korábban már interpellált, a 
szakasz veszélyes, az árok felé dől. Az irodavezető azt a választ adta, hogy nem marad el a 
munka, az időjárás miatt a jövő évre húzódik a munka elvégzése.  
A Honvéd utca és a Honvéd köz sarkán lévő járdaszakaszra is ugyanez vonatkozik.  
A Honvéd u. 118. számú alatti ingatlan területén parkoló kamionokkal kapcsolatosan is 
interpellált, az irodavezető úr arról tájékoztatta, hogy nem köteles telephely engedélyt kérni a 
két kamion tulajdonosa. Azért nem tudja ezt a választ elfogadni, mert az utcába kamionokkal 
be sem hajthatnak. Arról nem kapott tájékoztatást, hogy az iroda jelzett-e a rendőrség felé, 
hogy az utcába túlsúlyos járművek hajtanak be.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Sajnos több évtizedes az elmaradás vízelvezetés vonatkozóban, melyet szűk határidőn belül 
nem lehet megoldani, generális formában, koncepcionálisan kell a teljes városra kidolgozni 
egy tervet. Felül kell vizsgálni azokat a pontokat, amelyek az elmúlt időszakban a rendkívüli 
esőzések alkalmával koncentráltan megjelentek. A legkritikusabb 5-8 helyen megtörténtek a 
beavatkozások. Jelentős probléma jelenleg nincs a városban. 
A SEFAG a karbantartási munkálatokat az Újkútpusztai bekötő út vonatkozásában levélben 
elhárította. Az önkormányzatnak nincs arra pénze, hogy idegen tulajdonban lévő területeket is 
karbantartson. Az idei évben jelentős mennyiségű út-járdafelújítási munkálatot végeztek, 
maximálisan kihasználva és kimerítve ezzel a lehetőségeket és a kereteket.  
A Szabadság téri járdaszakasz a következő évi költségvetésben meg fog jelenni.  
A levélben az is szerepel, hogy a telephely-engedélyezési eljárás nem a Műszaki és 
Vagyongazdálkodási Iroda hatásköre, ebben csupán közvetítő szerepet játszott. A 
járdaszakaszt egyszer már jól láthatóan kijavították, elképzelhető, hogy azóta ugyanúgy 
tönkretették. A tulajdonos ígéret alapján ugyanúgy ki fogják javítani a járda sérüléseit. Az 
iroda nem csak élni fog ezzel az ígérettel, hanem ezt be is fogják tartatni.  
Alapvetően a rendőrség feladata, hogy a súlykorlátozást betartassa. Az iroda levélben 
felhívhatja a rendőrség figyelmét a problémára, de garanciát nem tud vállalni a betartatásra.  
 
Ormai István polgármester:  
Az Újkútpusztai út vonatkozásában két lépést lehet tenni. Első lépésként személyesen fogja 
megkeresni a vezérigazgató urat, mondja meg a polgármesternek, hogy nem javítják ki az 
utat. A tulajdonosnak kötelessége, hogy karbantartsa az utat, melynek tulajdonosa a  magyar 
állam és a SEFAG Zrt. a kezelő. Második lépésként a magyar állam tulajdonnal gazdálkodó 
szervezetéhez fog fordulni.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Dr. Novák János képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
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Az interpellációra adott választ Dr. Novák János képviselő és egyhangú - 11 igen - szavazat 
mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Ormai István polgármester:  
A Honvéd utcai kamionokkal kapcsolatban felkéri a jegyzőt, hogy járjon közbe.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Amennyiben súlykorlátozás van az utca elején, nyilván oda tilos a behajtás. Részletesen meg 
vannak határozva azok a tevékenységek, amelyek telephely-engedélykötelesek. A kamionnal 
való parkolás nem telephely-engedély köteles. Nyilván más a helyzet, amennyiben olyan 
helyre ment be a kamion, ahová nem is mehet be. Meg fogják vizsgálni az ügyet és 
tájékoztatni fogják a képviselő urat.  
 
Ormai István polgármester:  
Jegyző asszony a felelőse az ügynek, a határidő pedig 30 nap. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Dr. Novák János képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Dr. Novák János képviselő és egyhangú - 11 igen - szavazat 
mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A Munkás-Zrínyi utca sarkán a csapadékvíz elvezetési probléma még mindig megoldásra vár.  
A kiserdei lakosok társadalmi munkában elvégeznék az út javítását, azonban kérik, hogy a 
megmaradt aszfalttörmeléket megfelelő áron megkaphassák.  
 
Ormai István polgármester:  
Az önkormányzat nem ad el aszfalttörmeléket, nagy érték, szó sem lehet eladásról. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A Munkás-Zrínyi u. lecsövezett árokszakasz felülvizsgálata meg van rendelve. A kivitelező 
kis türelmet kér, olyan jellegű munkái vannak, ami miatt egyelőre nem tudta megkezdeni a 
munkát.  
Az út-járdaépítésekből visszanyert anyagot deponálják, össze fogják töretni, léteznek erre a 
munkára mobil törőszerkezetek, a városban – részben útalapokba, részben pedig a földutak – 
javítására szeretnék felhasználni az így nyert anyagot. Ebbe értelemszerűen a kiserdei út is 
benne van.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
A Szabó Dezső utcában több helyen megkezdték az aszfalt javítását. Mikorra várható a 
munkák befejezése, mert amennyiben megérkezik a tél, balesetveszélyessé válik ez a szakasz.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A szennyvízvezeték 3 db aknája süllyedt be, a kivitelező a tegnapi és a mai napon is 
dolgozott. E.ON beruházás vonatkozásában egy gázbekötés javítás utáni az út egy része 
leszakadt és pontosan azért, hogy ne foltszerűen legyen elkészítve az út, félpályás szakasz 
helyreállítását írták elő a kivitelezőnek. A javítási munkáknál derült ki, hogy homokos az 
útalap a csapadékos időjárásának köszönhetően más jellegű mozgások indultak el, mint eddig, 
a víz elkezdte kimosni az út alól ezt a réteget. A Kolozsvári utca és az Aradi utca között 
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részen 7,5 tonnás súlykorlátozó tábla kihelyezésére is szükség volt, természetesen a cérnagyár 
illetékesével történt egyeztetést követően, akik másik utcán is meg tudják közelíteni a 
területüket. A javítások a napokban időjárás függvényében elkészülhetnek, azonban ezzel az 
útszakasszal kapcsolatosan előbb-utóbb generálisan be kell avatkozni.  
 
Ormai István polgármester:  
Az ilyen jellegű problémákra gyorsan szoktak reagálni. A kollégák megteszik a szükséges 
lépéseket. Amennyiben a bizonyos közműprobléma, terület, vagy bármi más nem az 
önkormányzat tulajdona vonatkozásában történik, akkor nagyon nehezen lehet gyorsan és 
flottul keresztülvitetni. Elsősorban a telefontársasággal van probléma, de az E.ON 
vonatkozásában kritikus a helyzet, nagyon nehéz gyors beavatkozást várni. Elvégzik a 
szükséges munkákat, de viszonylag hosszú ideig tart, folyamatos sürgetést követően végzik el 
a munkákat.  
Elnézést kér a lakosoktól az építkezések során okozott zavarok miatt, útlezárások, 
korlátozások vannak sok helyen, mindegyik nagyobb beruházás ezzel jár sajnos, de annál 
nagyobb lesz az öröm, mikor elkészül akár egy kész épület, megvalósulnak a beruházások. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A belvárosban és a külső városrészben, az utóbbi időben többször előfordult, hogy 
köztérvilágítás problémák adódtak. Lehet tudni, hogy mi történt? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Rendszerhiba lép fel, valószínűleg a kábelek olyan régiek már, hogy nem bírják a 
terheléseket. Az E.ON azt ígérte, hogy  kicseréli a problémás szakaszon a kábeleket a 
következő évben.  
A téli időszak miatt a településőrök munkarendje e héttől megváltozott. Minden kedden 
délután, ill. az esti időszakban végzik a munkájukat, szerda reggelre összeállítják a 
közvilágítási hibákat a számukra kijelölt területen, értelem szerűen aznap már jelzi is az iroda 
a karbantartó, kivitelezők felé. Várhatóan így gyorsabban történhetnek a hibaelhárítások.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Sok helyen látni, hogy a villanyoszlopok alján lévő nyitható ajtórésze nincs meg, le vannak 
fóliázva, de előfordul az is, hogy nincs lezárva. Ez balesetveszélyes, kéri, hogy hívják fel a 
szolgáltató figyelmét a problémára.  
A körforgalomnál megtörtént a garanciális egyéves bejárás. A burkolatnál és a térkő 
lerakásánál megtörtént a javítás. Befejezettnek tekinthetőek-e a munkák, hogyan történik a 
költségek viselése, milyen egyéb munkák várhatóak? A térkőnél egy-két hiányosság még 
található, de elképzelhető, hogy az időjárás miatt tavaszra húzódik a munkák elvégzése.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Az E.ON feladata és kötelezettsége felülvizsgálni az oszlopokat és javítani, pótolni az ajtókat. 
Olyan mértékűek sajnos a rongálások, hogy nem győzi a szolgáltató a helyreállítást. Gyakran 
fordulnak az E.ON-hoz ilyen ügyben, de nagyobb hatáskörük nincs a dologban. 
A körforgalom garanciális bejárása megtörtént, jelentős hibalistát adtak át a kivitelezőnek, aki 
a munkálatokat el is kezdte, a folyamat azonban nincs még lezárva. Lesz még mit javítaniuk, 
az időjárásra való tekintettel néhány része át fog húzódni a következő évre.  
A garanciális hibák kijavítása egyértelműen a kivitelező költsége.  
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279/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri: 
 
1.) A polgármestert 

 
- Az Újkútpusztai út helyreállításának érdekében keresse meg az út kezelőjét, és 

tulajdonosát. 
-   

2.) A jegyzőt 
 
- Vizsgálja meg a Honvéd u. 118. számú alatti ingatlan területén történő 

kamionparkolás szabályosságát.   
 

 Határidő: 2010. december 23. 
Felelős:  Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
 
27/A.) Előterjesztés a Nagyatád, Csalogány soron lévő 3187 helyrajzi számú ingatlan 

szabadkézből történő értékesítésére vonatkozó kérelem elbírálásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Ez az előterjesztés az előző testület egyik utolsó ülésén már szerepelt, akkor nem kapott 
többséget. Azóta eltelt nem túl hosszú idő alatt merült-e fel valami új körülmény, vagy 
egyszerűen csak, „ha nem ment át a régi testületen, hátha átmegy az újon” elv alapján kerül 
újból ide? 
 
Ormai István polgármester:  
Hogy gondol ilyet a képviselő úr? Korábban beépítési kötelezettség meghosszabbításról volt 
szó, most pedig arról van szó, hogy mivel látják, hogy nem tudják teljesíteni, ezért azt kérik, 
hogy adhassák el.  
Tehát az első kérdésére a válasz az, hogy nem, ez egy más tartalmú előterjesztés, a másodikra 
– a feltételezésre – a válasz: nem. 
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Csalogány soron lévő 3187 
helyrajzi számú ingatlan szabadkézből történő értékesítésére vonatkozó kérelem elbírálásáról 
szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 9 igen 
szavazat és 2 tartózkodás mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
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280/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy 
Balogh Andor és Balogh Andorné Nagyatád, Széchenyi tér 19. 3/21. szám alatti 
lakosok, Nagyatád Város Önkormányzatától 1/2-1/2 tulajdoni arányban vásárolt, 
Nagyatád, Csalogány soron lévő, nagyatádi 3187 helyrajzi számú ingatlanra a 
2003. október 9. napján megkötött, majd 2006. november 29., 2009. október 21. 
és 2010. november 18. napján módosított adásvételi szerződés 4. pontjában 
meghatározott beépítési kötelezettségüknek nem tudnak eleget tenni, ezért az 
ingatlan szabadkézből történő értékesítésének engedélyezését kérik. 

 
2. A Képviselő-testület a Nagyatád, Csalogány soron lévő, nagyatádi 3187 helyrajzi 

számú, 490 m2 nagyságú ingatlanra az adásvételi szerződés 4. pontjában 
biztosított visszavásárlási jogát nem kívánja érvényesíteni. 

 
3. A Képviselő-testület Balogh Andor és Balogh Andorné Nagyatád, Széchenyi tér 

19. 3/21. szám alatti lakosok részére a Nagyatád, Csalogány soron lévő, nagyatádi 
3187 helyrajzi számú ingatlan harmadik személy részére történő értékesítését 
engedélyezi. 

 
4. A Képviselő-testület hozzájárul a Nagyatád, Csalogány soron lévő, nagyatádi 

3187 helyrajzi számú 490 m2 nagyságú ingatlant terhelő beépítési kötelezettség és 
annak lejártáig elidegenítési tilalom ingatlan-nyilvántartásból való törléséhez és 
felhatalmazza a város polgármesterét az ehhez szükséges dokumentumok 
aláírására.  

 
Határidő: 2010. november 30. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
27/B.) Tájékoztató az önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége 

teljesítésének ellenőrzéséről 
 Előadó: Dr. Novák János elnök 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Novák János elnök Bizottsági Elnökök Bizottsága: 
A kötelezettek a szükséges nyilatkozatokat magukra, ill. családtagjaikra nézve megtették, a 
vagyonnyilatkozatokban foglaltak ellenőrzéséhez a felhatalmazásukat megadták. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati képviselők 
vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége teljesítésének ellenőrzéséről szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 11 
igen - szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
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281/2010. (XI. 25.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város 

Önkormányzata Képviselő-testületének Bizottsági Elnökök Bizottsága Elnökének az 
önkormányzati képviselők vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettsége teljesítésének 
ellenőrzéséről szóló tájékoztatóját elfogadja. 

 
2. A képviselő-testület tudomásul veszi, hogy a Képviselő-testület tagjai és a nem a 

képviselő-testület tagjai közül választott alpolgármester a vagyonnyilatkozat-tételi 
kötelezettségének határidőben, a hatályos jogszabályban foglaltakban megfelelően 
eleget tettek. 

 
 
Egyebek 
 
Ormai István polgármester:  
A képviselő urak megkapták Pintér Sándor belügyminiszter úr és Tállai András a 
belügyminisztérium önkormányzati államtitkára által írt levelet, akik a kormány nevében 
köszöntik az új képviselő-testületet, a megválasztott képviselőket, polgármestereket, jó 
munkát, sok sikert kívánnak.  
 
A testület tagjai döntésének megfelelően a vörös iszap károsultak javára a Magyar Kármentő 
Alap részére 220.000 Ft – a testület tagjai részéről személyenként 20 e Ft – átutalásra került, 
az adomány eljuttatásra került a címzettekhez.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Bursa Hungarica Ösztöndíj Bizottság, valamint a Szociális 
és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A Bursa Hungarica Ösztöndíj Bizottság ülésén 1,3 millió Ft került kiosztásra.  
A Bursa Ösztöndíj keretén belül az önkormányzat hozzájárul a diákok felsőoktatásához, 1-5 
ezer forintot ítélhet meg a tanulók számára, ehhez az összeghez hozzátesz egy összeget a 
megyei önkormányzat, valamint a központi támogatásból még egy összeg hozzáadódik, mely 
így összesen maximum 10 ezer Ft-ra jön ki, mely egy havi juttatás.  
82 pályázóból 80 számára került támogatás megítélésre, ezzel a lokálpatriotizmust, a városhoz 
kötődést lehet erősíteni.  
A Nagyatádi Diákokért Alapítvány egyszeri nagyobb összeget ad. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A Fidesz Frakció nevében köszöni a konstruktív munkát. Tájékoztatja a nagyatádiakat, a 
televíziónézőket arról, hogy a testületi üléseket megelőzi jó pár bizottsági ülés, ahol éles 
vitákkal, szóváltásokkal jutnak el azokban a kérdésekben a döntésig, amit a nézők már csak itt 
látnak. Ezt a munkát úgy szeretnék folytatni, hogy a nagyatádiak érdekét tudják képviselni és 
egy új dimenzióban dolgozni itt a képviselő-testületben, mellőzve a korábban megszokott 
személyeskedéseket és vitákat a televíziónézők előtt. Nagyon fontosak ezek a bizottsági 
munkák, valamint a szakmai viták.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A közelmúltban a város nagy része tapasztalhatta, hogy egy nagyatádi szórakozóhelyen a 
pornográfiát némileg súroló rendezvényre került sor. Az interneten lévő képeket megnézve 
megállapítható, hogy rendkívül sok fiatal vett részt ezen a rendezvényen, sokuk kezében 
cigaretta és alkoholos üveg, ill. olyan ital volt, amelyből arra lehetett következtetni, hogy 
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abban alkohol van. Vannak jogszabályok, amelyeket be kellene tartani. Nem az a cél, hogy a 
fiatalok ne szórakozzanak, hogy a szórakozóhelyet bezárassanak, különösen akkor, amikor 
szűkösek a nagyatádi fiatalok lehetőségei. Közösen fel kell lépni, a jogszabályokat be kell 
tartatni. Nem az volna a jövő útja, hogy minél előbb rászoktassák a fiatalokat az ilyen 
tartalmú szórakozásra, mindennek megvan a helye és az ideje. Amennyiben egy ilyen 
rendezvényt szerveznek, jól látható módon közölni kell, hogy kikre számítanak, milyen 
korhatár fölött látogatható a rendezvény, de akár zárttá is lehet tenni, nem 14-15 éves 
fiatalokat kell ilyen műsorokkal becsalogatni szórakozóhelyre.  
Főként az alkoholfogyasztás vonatkozásában kéri a jegyző segítséget, a szükséges 
intézkedéseket, legalábbis a figyelemfelhívást tegye meg az ilyen szolgáltatók irányába.  
18 év alatt alkoholt felszolgálni, dohányárut értékesíteni tilos! Az élelmiszerboltokban ezt a 
tilalmat be is tartják. A szórakozóhelyek üzemeltetői felelősséggel tartoznak ezen szabály 
betartásáért.  
A szülők is felelősek, nézzenek utána, hogy hol, milyen körülmények között szórakoznak a 
gyermekek, a szülőnek tudni kell, hogy hol van a gyereke, szenteljenek nagyobb figyelmet a 
gyermekek szórakozására.  
Az önkormányzat feladata a jogszabályok betartatása és a figyelemfelhívás, ebben kéri a 
jegyző asszony segítségét.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Nagyatád város belső zászlórendjében szerepel, hogy a közintézmények előtt lévő zászlókat 
háromhavonta kell átnézni, amennyiben beszennyeződnek, vagy megsérülnek, akkor cserélni 
szükséges azokat. Felhívja a figyelmet, hogy ez nem mindig valósul meg, erre nagyobb 
hangsúlyt kellene fektetni.  
 
Több civil szervezet véleménye, hogy a nemzeti ünnepeken a nemzeti lobogókkal kellene 
feldíszíteni a várost. Pillanatnyilag egy Európai Uniós, egy városi és egy nemzeti lobogó 
került kihelyezésre ebben a sorrendben. Így előfordultak olyan helyek, ahol csak az EU-s és a 
városi zászló került ki. Civil szervezetekkel együtt javasolja, hogy differenciáljanak a 
különböző ünnepségek között, nemzeti ünnepeken nemzeti lobogó kerüljön ki, városi 
ünnepeken pedig városi.  
 
A Fidesz frakció adventi vásár megrendezését javasolja december 18-23-ig az Aradi és a 
Kossuth utca között lévő városrészben. Egy nemzeti keresztény értékrend képviselete egy 
adventi vásár keretén belül nagyon jó lehetőség lenne. 10 fa bódé kiállítása szerepel a terveik 
között, amelyben olyan termékek lennének kiállítva, amelyek az adventi hangulatnak 
megfelelőek, olyan árusok jönnének, akik a saját termékeiket árulnák, nyilván főleg nem 
haszonszerzési céllal. Egy hangulatot hoznának a városba, idegenforgalmilag is színfoltja 
lehetne Nagyatádnak és összefogná is egyben a várost.  
A rendezvény az önkormányzat szervezésében lenne, de civil szervezeteket bevonva.  
A Nyerges Hagyományőrző Egyesület részéről Stoff Márta készített egy tervezetet, amely 
nyilván módosítható. Felállításra kerülne egy istállószínpad is, ahol nagyatádi óvodák, iskolák 
diákjai minden délután egy-fél órás műsorral fellépnének.  
 
Ormai István polgármester:  
Az önkormányzat nem szervezi. Nem a képviselő-testületnek kellene felvállalni egy adventi 
vásár szervezését. A koncepcionális gondolat teljesen jó, egyértelmű, pozitív az elképzelés, a 
gondolat. A gyakorlati megvalósítását nem kellene a képviselő-testület szintjére emelni. A 
civilek és az önkormányzat érintett intézményei működjenek együtt ebben.  
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Nem lenne utolsó szempont, ha vendéglátás is lenne, egy kis pénzzel is járuljanak hozzá, 
hiszen ez pénzbe fog kerülni. Egyrészt befektetés jellegű pénzbe, meg fog jelenni tárgyiasult 
formában, sok dolgot meg kell vásárolni, másrészt alkalmilag maga az egész rendszer pénzbe 
fog kerülni, fel fog vetni sok technikai feladatot.  
Nagyon komoly költséggel fog járni, végig kell gondolni, hogy ezt az önkormányzat vállalja 
fel teljesen, vagy pedig azok az érdekeltek is részt vegyenek ebben, akiknek ez mégiscsak egy 
üzleti vállalkozás.  
Figyelemre méltónak és érvényesítőnek tartja a kezdeményezést a későbbiek során, de az 
általa említett konstrukcióban.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Nagy hiányosság Nagyatádon a városi, önkormányzati újság, amely 5.000 példányban minden 
háztartáshoz eljutna. Egyre nagyobb jelentősége lenne az információ eljuttatásának, a Városi 
Televíziót nagyon kevesen nézik.  
A Fidesz frakció és a civil szervezetek készítettek egy tervezetet, 8 oldalas, A4-es nagyságú 
újságról, amelyben vezércikk, önkormányzati, sport, egyház, kultúra rovatok lennének. 
Javaslatuk a főszerkesztőre Jakab László nagytiszteletű református lelkész volna. Nagy 
tapasztalata van, szerkesztett már újságot, felvállalná a feladatot minimális díjazásért.  
Számításaik szerint az újságot 5.000 példányban fekete-fehérben havi 250.000 Ft-ból össze 
lehetne hozni. Véleménye szerint ez az összeg a nagyatádi költségvetésbe beleférne és nagyon 
nagy jelentősége kenne.  
Létre kellene hozni egy szerkesztőbizottságot, akik témánként szállítanák a cikkeket, a 
főszerkesztő összeszerkesztené és ki tudnák juttatni a háztartásokba. 
Az is fontos lenne, hogy a testületi üléseken született döntések eljussanak a lakossághoz ily 
módon is.  
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy fontolják ezt meg. Köszöni a kezdeményezést, megnézik, hogy hogyan állna 
össze a „dolog”. 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1750 órakor 
bezárja. 
 

K.m.f. 
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képviselő 
 

jegyzőkönyv hitelesítők 


